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المپیک از رگ گردن نزدیک تر است
المپیک 2024 پاریس از رگ گردن به ورزش ایران نزدیک تر است. 
علی رغم تلاش شبانه روزی چهل ورزشکار صاحب سهمیه که از 
مدت ها قبل در اردوی های مختلف تمرینات منظمی را پشت سر 
المپیکی نیست.  اما متأسفانه فضای ورزش کشور  می گذارند 
حدود بیست روز دیگر در پنجم مرداد افتتاحیه المپیک در شهر 
ایران  پاریس برگزار می شود و تا چند روز دیگر کاروان ورزش 
رهسپار فرانسه شده و قهرمانان ورزش ما به امید خوشحالی و 
سربلندی مردم عزیز کشور پای در مهم ترین رویداد هر چهار 

سال یکبار جهان می گذارند.
المپیک نقطه اوج ورزش دنیاست. همه قهرمانان سال ها کوشش 
می کنند و تمرینات سخت و طاقت فرسا و به دور از خانواده را 
پشت سر می گذارند. در رقابت های مختلف کسب سهمیه با رقبا 
مبارزه می کنند که در روز افتتاحیه مهم ترین تورنمنت ورزش دنیا 

بتوانند از حیثیت ورزش کشور خود دفاع کنند.
کاروان ورزش ایران هم با حضور یازده کشتی گیر آزاد و فرنگی کار، 
چهار تکواندوکار، دو وزنه بردار و بیست و سه ورزشکار باانگیزه 
و  مدال  کسب  برای  معقولی  شانس  گوناگون  رشته های  در 
افتخارآفرینی در این رویداد جهانی فوق العاده ارزشمند دارد. 
و  و  ند ا تکو  ، کشتی مانند  یی  ن ها سیو ا ر فد لانصاف  ا لحق و ا
وزنه برداری هم چیزی برای ورزشکاران خود در حد بضاعت شان 
کم نگذاشته اند اما مشکل اینجاست که همه شرایط را فدراسیون 
مدیریت نمی کند. هم وزارت ورزش، هم کمیته المپیک و هم 
اعزامی  ورزشکاران  به  خاصی  توجه  باید  مملکتی  مسئولین 
علی الخصوص معدود افرادی که شانس مدال و بویژه کسب مدال 

طلا دارند، نشان دهند.
بعد  و  شوند  المپیک  راهی  ما  قهرمانان  بمانیم  منتظر  اینکه 
با آنها عکس یادگاری بگیریم، چندان کار  از کسب مدال طلا 
دشواری نیست. ابتدا اینکه هم وزارت ورزش و هم کمیته المپیک 
باید شفاف و روشن به جامعه ورزش اعلام کنند که چه توقعی از 
رشته ها و ورزشکاران اعزامی دارند. کمترین خوبی اعلام نظر 
کارشناسی کمیته المپیک و معاونت ورزش قهرمانی این است 
که مردم ورزش دوست توقع نابجا از ورزشکاران اعزامی نخواهند 
داشت. در نقطه مقابل فدراسیون هایی که بودجه خوب و قابل 
قبولی برای آماده سازی ورزشکاران اعزامی دریافت کرده اند هم 

پس از پایان المپیک پاسخگوی عملکردشان خواهند بود.
همه چیز باید در شفافیت و مقابل دیدگان جامعه میلیونی ورزش 
و البته میلیون ها ایرانی باشد که عاشقانه قهرمانان ملی خود را 
دوست دارند و به خاطر اهتزاز پرچم مقدس جمهوری اسلامی 
شوق  اشک  المپیک  بویژه  ورزشی  مختلف  میادین  در  ایران 

می ریزند و به وجود مدال آوران با انگیزه شان افتخار می کنند.
بنابراین در فاصله کوتاه تا اعزام کاروان، توجه بیشتر و انجام 
کارهای انگیزشی برای افزایش روحیه ورزشکاران و مربیان الزامی 
است. حتی وزارت ورزش می تواند پس از انتخاب رئیس جمهور 
منتخب ملت با هماهنگی مناسب زمینه دیدار قهرمانان میهن 
را با رئیس جمهور چهاردهم فراهم سازد. این کار، هم انگیزه 
ورزشکاران کاروان را افزایش می دهد، هم رئیس جمهور منتخب 
بدون واسطه و از نزدیک با خواسته ها و مشکلات قهرمانان نام آور 
کشور آشنا می شود؛ قهرمانان، مربیان و ورزشکارانی که در حقیقت 
عصاره ورزش قهرمانی کشور هستند و حرف دلشان، حرف اکثریت 
اهالی ورزش و دغدغه مندان این حوزه شادی آفرین و مهم برای 

آحاد مردم است.

گزارش خبری

تابستان داغ در انتظار فوتبال ایران
 پای دانه درشت ها 

به پرونده فساد باز می شود
ورود دســـتگاه قضا به حـــوزه تخلفـــات فوتبال موجی 
از امیـــدواری را بـــرای افکارعمومـــی بـــه وجـــود آورد 
کـــه تخلفـــات بـــزرگ در رشـــته فوتبـــال هیـــچ گاه از 
تیـــررس دســـتگاه های نظارتـــی پنهان نخواهـــد ماند 
و قطعـــاً با هـــر تخلفی بـــا قاطعیـــت برخـــورد خواهد 
شـــد. دســـتگیری مقامات ارشـــد فدراســـیون فوتبال 
و بررســـی زوایـــای پیچیده ایـــن پرونده از ســـوی قوه 
قضائیـــه بازتـــاب فوق العـــاده ای بـــه همراه داشـــت و 
بســـیاری از چهره هـــای فوتبالـــی بـــا اســـتقبال از این 
ماجـــرا تأکید کردنـــد تنها راه برون رفـــت فوتبال ایران 
از وضعیت فعلـــی برخورد قاطعانه با عوامل فســـاد در 

این حوزه اســـت.
بـــا ایـــن حـــال برخـــی جریان های پشـــت پـــرده برای 
پنهـــان کـــردن واقعیت ســـناریوی عادی ســـازی افراد 
دخیل بـــا این پرونـــده را کلیـــد زدند و مدعی شـــدند 
دیگر خبری از بازداشـــت فرد یا افراد جدیدی نیســـت 
اما اظهارنظر مدیرکل دادگســـتری استان کرمان بازی 
رســـانه ای این جریـــان را به هم زد تا مشـــخص شـــود 
دســـتگاه قضایی نه تنها پیگیری پرونـــده را رها نکرده 
بلکه با جدیت به دنبال رمزگشـــایی از معادلات مبهم 

و زوایای دیگر پرونده اســـت.
رئیـــس کل دادگســـتری اســـتان کرمـــان در تازه ترین 
اظهارنظر خود درباره پرونده فســـاد در فوتبال، گفت: 
افراد بازداشـــتی در ارتباط با پرونده فســـاد در فوتبال 

آزاد نشده اند.
 حجت الاسلام والمســـلمین ابراهیم حمیدی در ادامه 
توضیح داد: تا کنون در ارتباط بـــا این پرونده ۷ متهم 
تحـــت تعقیـــب قضایی قـــرار گرفته انـــد کـــه 4 نفر در 
بازداشـــت به ســـر می برند و متهمان دیگـــر پرونده با 
قرار وثیقه آزاد هســـتند، اما ممنوع الخروج شـــده اند.
 با اســـتناد به اظهارنظر مدیرکل دادگســـتری اســـتان 
کرمـــان در خصـــوص پرونده فســـاد در باشـــگاه مس 
رفســـنجان و برخـــی دســـتگیری های دیگـــر از جمله 
بازداشـــت مدیرعامل سابق باشگاه نســـاجی که چند 
روز قبـــل خبرگزاری برنا برای نخســـتین بار از آن خبر 
داده بـــود، این گونه به نظـــر می آید این قصه ســـر دراز 
دارد و برخـــلاف تلاش  جریان های پشـــت پرده خبری 
از مماشـــات با متخلفان نیســـت و کلیـــه نفراتی که به 
نوعی در تخلفـــات صورت گرفتـــه نقش آفرینی کردند 
بایـــد خـــود را برای پاســـخگویی بـــه دســـتگاه قضایی 

کنند. آماده 
 مطمئنـــاً بـــا بررســـی نتایـــج و رمزگشـــایی کارآگاهان 
زبـــده از بازجویی هـــای صورت گرفتـــه از متهمان پای 
دانه درشـــت ها نیز بزودی بـــه این پرونده بـــاز خواهد 
شـــد تا این واقعیت روشـــن شـــود کـــه ماه هیـــچ گاه 
پشـــت ابر باقی نخواهد مانـــد. به نظر تابســـتانی داغ 
در انتظـــار فوتبال ایران خواهد بود و متخلفان ســـایه 
نشـــین حالا بایـــد به فکر جـــواب پس دادن باشـــند.
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استقبال پرسپولیس 
از فروش حسن

رضاوند - استقلال
مذاکره ادامه دارد

هم فسخ قانونی 
است هم بند فسخ

یحیی به دنبال 
صید مرادمند

10000 تومـــان    7597    قیمـــت:  1445   ســـال بیســـت و هشـــتم   شـــماره  29  ذیحجـــه    1403 16 تیـــر    شـــنبه، 

مهـــرداد پـــولادی در پرســـپولیس خـــوب بـــازی 
می کرد و پیـــش از آن به مهـــره فیکس کارلوس 
کـــی روش در تیم ملی تبدیل شـــده بود. مهرداد 
در آســـتانه 28 ســـالگی و آغـــاز جـــام ملت ها با 
یک چالـــش بـــزرگ روبـــه رو شـــده بود؛ پـــروژه 
جعلی بودن کارت های پایـــان خدمت بازیکنان 

لیـــگ برتری!
در آن دوره ســـتاد کل نیروهـــای مســـلح تأکیـــد 
داشـــت تمامی بازیکنانـــی که کارت هـــای پایان 
خدمت شـــان مشـــکل دارد، حتـــی بازیکنـــان 
ملی پـــوش، بایـــد به خدمـــت ســـربازی بروند و 

اجـــازه خـــروج از کشـــور را ندارند.
کـــی روش در آن ایام اما رســـماً درخواســـت کرد 
که بـــرای حمایـــت و موفقیت تیم ملـــی در جام 
ملت هـــای آســـیا، بایـــد بازیکنـــان ســـربازش را 
در اســـترالیا بـــه همـــراه داشـــته باشـــد. پس از 
کش وقـــوس فـــراوان، تلاش هـــا نتیجـــه داد و 
مجـــوز حضور ســـروش رفیعی و مهـــرداد پولادی 
برای جام ملت های 2۰۱۵ اســـترالیا صادر شـــد.

مســـابقات جام ملت ها که تمام شـــد، شایعاتی 
منتشـــر گردیـــد مبنی بـــر اینکـــه پـــولادی قصد 
بازگشـــت به ایران را ندارد و به نوعی فدراسیون 
ایـــن خبـــر  و وزارت ورزش را دور زده اســـت. 
می توانســـت ضربه ســـنگینی را به فدراســـیون و 
وزارت وارد کنـــد که ریـــش گرو گذاشـــته بودند 
تـــا این بازیکن بتواند در اســـترالیا حاضر شـــود.

به هر حـــال پولادی به ایـــران بازنگشـــت و بعداز 
بـــازی برای تیم های الشـــحانیه، بانکـــوک تایلند، 
الخریطیـــات قطر و...، سرنوشـــت نامعلومی پیدا 

کرد. حالا انـــگار ماجرای از دســـت دادن پیراهن 
تیم ملی بـــا کمی تفاوت، برای مهـــدی قایدی در 
حال تکرار اســـت. مهدی قایدی هـــم این روزها، 
مـــورد علاقه امیـــر قلعه نویی، ســـرمربی تیم ملی 
فوتبـــال کشـــورمان اســـت، امـــا او در بازی هـــای 
گروهی جـــام جهانـــی همـــراه تیم ملی بـــود، در 
دیدار بـــا هنگ کنـــگ به میـــدان رفت امـــا برای 
بازی با ازبکســـتان نتوانســـت وارد کشـــور شـــود 
و این بـــازی ملی را از دســـت داد. او کـــه بازیکن 
تیـــم الاهلی امارات اســـت بـــه صـــورت قرضی به 
اتحـــاد کلبا رفتـــه و در این تیـــم بازی کـــرد و قرار 
بود دوبـــاره به جمع قرمزپوشـــان دبـــی برگردد. 
امـــا ظاهراً جدایـــی او از تیم الاهلی قطعی شـــده 

. ست ا
بنا بـــر برخی اخبار، باشـــگاه اســـتقلال خواهان 
جـــذب این بازیکن اســـت امـــا او کـــه نمی تواند 
به ایران بازگـــردد و انگار باید منتظر سرنوشـــت 
خ داد، باشد! نامعلوم شـــبیه آنچه برای پولادی ر

قلعه نویی زور کی روش را ندارد

قایدی در مسیر پولادی

 آپشن ها را بدهیـــــد
تا قرارداد ببندیــــــم

 پای دانه درشت ها 
به پرونده فساد باز می شود

 دست فدراسیــــون
در جیب باشگاه ها

  سلسائو
انتقام یا حذف؟

 تعیین مدیر عامل
به زودی

سرخ ها به دنبال 
درآمدزایی از قطری ها 

 پیشنهاد بالا
عقب نشینی باشگاه

 خیال راحت 
درویش و بیرانوند

احتمال یک تغییر بزرگ 
در خط دفاع آبی

کیومرث هاشمی وزیر ورزش برای رأی در دور 
ورزشگاه  به  ریاست جمهوری  انتخابات  دوم 
شهید شیرودی رفت. وزیر ورزش مهمترین 
مطالبات جامعه ورزش از رئیس جمهور آینده 
را تزریق منابع مالی  می داند: »مطالبه جامعه 
ورزش این است که برنامه هایش روی ریل برود 
و برنامه ها اجرایی شود. بخشی از نیازهایی که 
برای اجرا لازم است، منابع مالی و بودجه است. 
امیدوارم همانطور که رئیس جمهور شهید ما 
در سه سال گذشته منابع مالی ورزش را در 
دو بخش تملک دارایی و یا پروژه های عمرانی 

و هزینه های جاری تقبل کردند، رئیس جمهور 
منتخب هم این کار را بکند. توقع جامعه ورزش 
هم زیاد نیست. منابع مالی را تزریق کنند و در 

راستای برنامه ریزی کارها را جلو ببرند.«
بابت  ورزشی ها  از  خبرنگاران  جمع  در  او   
»تشکر  می کند:  تشکر  انتخابات  از  استقبال 
از جامعه ورزش که استقبال خوبی  می کنم 
کردند. آنها در ساعت های ابتدایی استقبال 
خوبی کردند و به سهم خودم از همه بخش های 
این  آمده اند  که  رسانه ها  و  ورزشی  مختلف 
تشکر  و  تقدیر  بدهند،  انعکاس  را  استقبال 

می کنم. امیدوارم نتیجه هر چه می شود به خیر 
و صلاح مردم باشد و آنها لذت آن را ببرند.«

هـــر چـــه بـــه آغـــاز فصـــل جدیـــد لیـــگ برتر 
نزدیک می شـــویم، بی برنامگی سازمان لیگ 
برای آغاز لیگ 24 بیشـــتر به چشـــم می خورد 
و این موضوع در حالی اســـت که فصل جاری 
فوتبـــال ایران احتمـــالاً یکی از فشـــرده ترین 
و حســـاس ترین فصول بـــرای فوتبـــال ایران 
است. در ســـال جاری ما سه نماینده در لیگ 
نخبگان آســـیا داریم که عملکـــرد آنها در این 
مســـابقات روی ســـهمیه فصل آینـــده ما هم 

است. تأثیرگذار 
در ایـــن شـــرایط سرپرســـت تیـــم ملـــی هم 
پیش تـــر در گفت و گـــو با ایران ورزشـــی اعلام 

کرد: »براســـاس تقویم تیم ملـــی برنامه ریزی 
مســـابقات لیگ را انجام می دهیـــم و اولویت 

تیم ملـــی فوتبال ایران اســـت.«
در همین راســـتا به ســـراغ جـــلال چراغپور، 
کارشـــناس فوتبـــال رفتیـــم و نظـــرش را در 
خصوص این موضوع جویا شـــدیم: »پیرامون 
این موضوع بنده به مســـأله ای اشاره می کنم 
کـــه اهالـــی فوتبـــال بـــر اســـاس آن متوجـــه 
اهمیت برگزاری مســـابقات پیش از بازی های 
تیم ملی خواهند شـــد؛ هدف آماده ســـازی و 
تمرینات پیش فصل آن اســـت کـــه بازیکنان 
بعـــد از یـــک فصـــل طولانـــی، نیـــاز بـــه یـــک 

ریـــکاوری عمومـــی دارنـــد، بـــه عـــلاوه اینکه 
عـــده ای از بازیکنان هـــم به دلیـــل تغییرات 
تیـــم باید با فضای جدید آشـــنا شـــوند. وقتی 
یـــک بازیکن تیمـــش را عوض می کنـــد، تمام 
متغیر هایـــی کـــه روی بـــازی اش اثـــر دارد هم 
تغییـــر می کنـــد چراکه او اکنون بایـــد زیر نظر 
یک مربی جدید فعالیت کند، ممکن اســـت 
به صلاحدید آن مربی پســـتش عوض شـــود 
و حتی جـــو هـــواداری متفاوتی راهـــم تجربه 
خواهـــد کـــرد. بـــه همیـــن دلیـــل اســـت که 
تیم هـــا بـــرای هماهنگـــی بازیکن و رســـاندن 
آن بـــه شـــرایط ایـــده آل نیازمند انجـــام بازی 

» . هستند
وی تصریـــح کـــرد: »اصـــولاً وظیفه تیـــم ملی 
آماده ســـازی بازیکـــن نیســـت و در فیفادی ها 
بازیکنـــان آمـــاده مـــورد اســـتفاده کادرفنـــی 
قـــرار خواهند گرفت. اگـــر بازیکنان در اردوی 
تیم هـــای باشـــگاهی خـــود آمادگـــی لازمـــه را 
کســـب نکنند، در تیـــم ملی هـــم نمی توانند 
مثمـــر ثمـــر واقـــع شـــوند. بـــه عـــلاوه اینکه 
رونـــد جوانگرایـــی در تیم ملی هم احســـاس 
می شـــود و کادرفنـــی تیـــم ملـــی بایـــد از این 
فیفادی هـــا حداکثـــر اســـتفاده را بـــرای ایـــن 

موضـــوع انجـــام دهد.«

4

 ثابت کن
مدعی هستی

چراغپور: وظیفه تیم ملی آماده سازی بازیکن نیست

درخواست بازیکنان استقلال پای میز مذاکره

تابستان داغ در انتظار فوتبال ایران

تبلیغات محیطی هم به سرنوشت 
حق پخش تلویزیونی گرفتار شد

معرفی اعضای هیأت مدیره استقلال

19:30
انگلیس - سوییس

 نبرد جذاب
در برلین

22:30

هلند - ترکیه

علیپور: از پرسپولیس، استقلال 
و سپاهان پیشنهاد دارم

درخواست 40 میلیاردی من واقعیت ندارد

4:30

اروگوئه - برزیل

بامداد یکشنبه

توقع جامعه ورزش از 
رئیس جمهور زیاد نیست

 هاشمی: 
بودجه  بیشتری 
باید تزریق شود

گزارش

اکبر منتشلو
روزنامهنگار

   اورسجی: در تعیین سرنوشت مان شرکت کردیم  سومی اسنوکر در آسیا
رقابت هـــای تیمـــی اســـنوکر قهرمانی آســـیا به 
میزبانـــی شـــهر ریاض عربســـتان برگزار شـــد 
و تیـــم ملـــی اســـنوکر کشـــورمان بـــا ترکیـــب 
ایـــن  ســـرخوش، قره گوزلـــو و دینارونـــد در 

رقابت ها حضور پیدا کرد .ایـــن تیم در مرحله 
نیمه نهایـــی مقابـــل تایلند باخـــت و از صعود 
بـــه فینال بازمانـــد. بدین ترتیب ملی پوشـــان 
اســـنوکر ایران در رده ســـوم آســـیا ایســـتادند.

عبـــاس اورســـجی رئیس فدراســـیون کبدی 
و رئیس فدراســـیون آســـیایی کبدی گفت: 
ورزشکاران نمادی درخشـــان برای مشارکت 
سرنوشـــت  تعییـــن  در  مـــردم  اجتماعـــی 

خـــود هســـتند و خانـــواده ورزش کبـــدی 
نیـــز بـــه عنـــوان قطـــره ای از دریـــای بیکران 
ورزشی های کشـــور در این تعیین سرنوشت 

شـــرکت کردند.
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 پرونده ویژه

المپیک



مریـــم کاظمی پـــور معاونـــت بانـــوان وزیر 
ورزش بعـــد از رأی در دور دوم انتخابـــات 
ریاســـت جمهـــوری در ورزشـــگاه شـــهید 
شـــیرودی، درباره حضور بانوان در المپیک 
2024 پاریـــس می گویـــد: »مـــا حداقـــل در 
ســـه، چهار رشـــته دیگر هم می توانســـتیم 
ســـهمیه بگیریم. با تدبیری کـــه برای دوره 
بعـــدی المپیک و بازی های آســـیایی ناگویا 
اتخـــاذ می شـــود، قطعـــاً ظرفیـــت ورزش 
بانوان برای حضور در المپیک و پارالمپیک 
بیشـــتر خواهد شـــد. مـــا در پارالمپیک با 
کیفی نگـــری و در المپیـــک بـــا ایـــن ارتقای 
ســـطح کمی نســـبت به گذشـــته، حرکت 
جـــدی را با این تعـــداد در عرصـــه قهرمانی 
نشـــان دادیم. امیدواریم کـــه این اتفاقات 
در المپیک و بازی های آســـیایی آینده، هم 
از حیث مـــدال و هـــم حضور ورزشـــکاران 
ادامـــه داشـــته باشـــد تـــا بتوانیـــم ارتقای 
چشـــمگیری داشته باشـــیم و این مسأله را 
نشـــان بدهیم.« به گفته او زنان ایران برای 

مـــدال آوری ضعف ندارند: »بـــا تدارکاتی که 
بـــرای بانـــوان المپیکی دیده شـــده، آنها از 
نظر مدال آوری نســـبت به دیگر قهرمانان 
کمبودی ندارند. تعـــداد زیادی از بانوان در 
تورنمنت های خوب بین المللی و اردوهای 
مشـــترک با تـــراز بـــالا حضور دارنـــد. تمام 
تـــاش وزارت ورزش و کمیته هـــا بـــر ایـــن 
اســـت کـــه حضـــور بانـــوان هم بـــه لحاظ 
کمی و هم کیفی در ســـطحی باشـــد که به 
موفقیت برســـند و ســـکو و مدال هم قابل 
پیش بینـــی باشـــد.« کاظمی پـــور حضـــور 
زنان ورزشـــکار محجبـــه را کمتـــر از مدال 
نمی دانـــد: »چیـــزی که در بیانـــات رهبری 
هـــم مشـــهود بـــود، ایـــن بـــود کـــه حضور 
زن مکرمـــه و محجبـــه ایرانـــی در عرصـــه 
بین المللـــی نمادی از موفقیـــت در جبهه 
فرهنگی و معرفی زن مســـلمان اســـت که 
ایـــن از مدال آوری و ســـکو کمتر نیســـت و 
ارزش قهرمانـــی را به مراتب بیش از چیزی 

که هســـت، به دنیـــا نشـــان می دهد.«

مدیریت ورزش2
شنبه  16 تیر 1403  شماره 7597

همراه با انتخابات

 اسبقیان: از ورزشگاه تختی 
بازدید می کنیم

 شروین اســـبقیان معاون فرهنگی و ورزش قهرمانی  وزیر 
ورزش بعد از حضور در ســـالن افراسیابی ورزشگاه شهید 
شـــیرودی در جمع خبرنـــگاران دربـــاره آخرین وضعیت 
ورزشـــگاه تختی برای برگـــزاری لیگ برتـــر فوتبال گفت: 
»رایزنی هـــای لازم بـــرای برگـــزاری مســـابقات لیـــگ برتر 
فوتبـــال در ورزشـــگاه تختی انجـــام شـــده و بازدیدهایی 
هم هفته آینده انجام می شـــود تا شـــرایط بـــرای برگزاری 
مســـابقات فراهـــم شـــود.« معـــاون ورزش قهرمانی وزیر 
ورزش، دربـــاره انتخابـــات فدراســـیون ها نیـــز گفت: »ما 
شـــانزدهمین انتخابات را روز چهارشـــنبه برگزار کردیم و 
انتخابات بیلیارد و بولینگ، شطرنج و روستایی عشایری 
را پیش رو داریم. طبق برنامه همه انتخابات برگزار شـــد 
و ثبت نام بـــرای بیلیارد فردا شـــروع می شـــود و به زودی 
انتخابـــات را برگـــزار می کنیم تـــا دیگر هیچ رشـــته ای با 

سرپرســـت اداره نشود.«
برای شـــرکت در رأی گیـــری انتخابات ریاســـت جمهوری 
هم اســـبقیان گفت: »از همان ســـاعات اولیـــه قهرمانان 
پرافتخـــار کشـــور، به همـــراه مدیـــران و مربیـــان خود در 
سالن شـــهید افراسیابی حاضر شـــدند که نشان از اتحاد 
و انســـجام ملی اســـت. آنها نشـــان دادند خانواده ورزش 

همگام با مـــردم عزیز ایران اســـت.«

 نبی: رئیس جمهور آینده 
سیاست فعلی را ادامه دهد

نایـــب رئیـــس فدراســـیون فوتبـــال گفـــت: امیـــدوارم 
رئیس جمهـــور آینـــده بتوانـــد سیاســـتگذاری کـــه در 
یکســـال اخیـــر در ورزش بنـــا گذاشـــته شـــده را دنبال 
کند. بودجه ورزش کشـــور در یکســـال اخیر حدود 200 
درصد افزایش پیدا کرده اســـت. امیدوارم دولت شـــعار 
ایران قـــوی ورزش قوی را در آینده هـــم دنبال کند. وی 
افزود: کشـــورهای همســـایه با ســـرمایه گذاری سنگین 
در حـــال پیشـــرفت هســـتند و ما هـــم بایـــد بتوانیم با 
حمایت هایی که از طرف دولت می شـــود این شـــرایط 
را دنبـــال کنیم. جامعـــه ورزش در همه عرصه ها حضور 
داشته و طبیعی اســـت که انتظار داشته باشند از سوی 

دولت ها مـــورد حمایت قـــرار بگیرند.

ماجدی: مردم پای انقلاب 
ایستاده اند

ماجدی بعد از شـــرکت در رأی گیری مقابـــل خبرنگاران 
حاضـــر شـــد و ایـــن جمـــات را بـــه زبـــان آورد: »در یک 
جمله نمی شـــود گفت چه خواســـته ای از رئیس جمهور 
داریم؛ خواســـته ها بســـیار زیاد اســـت و رئیس جمهوری 
کـــه انتخـــاب می شـــود، باید بدانـــد که مـــردم مخصوصاً 
مملکـــت  و  نظـــام  انقـــاب،  ایـــن  پـــای  ورزشـــکار ها 
ایســـتاده اند. تقاضا هـــا یکی دو تا نیســـت، باید به ورزش 
بـــه عنوان یـــک صنعت نگاه شـــود؛ بـــه اعتقاد مـــن باید 
رئیس جمهـــور آینـــده کمک کنـــد تا بودجه هایـــی که در 
ســـال های گذشـــته تحقق نیافته تعیین تکلیف شـــود.« 

 داوری: رئیس جمهور آینده 
به حوزه ورزش توجه کند

جـــواد داوری، رئیس فدراســـیون بســـکتبال نیز گفت: 
مـــن می خواهم از کلیشـــه ها فراتـــر بـــروم و بگویم که 
امیدوارم حال دل مردم خوش باشـــد و توجه بیشتری 
به ورزش شـــود. سیســـتم هایی کـــه تا به حـــال کمک 
کرده اند، باید به توســـعه و ســـاختار ورزش ادامه دهند 
تا مشـــکات موجود برطرف شـــود. امیـــدوارم بتوانیم 

این مشـــکات را رفع کنیم.

میرجلیلی: دور دوم مثل فینال بود
مهـــدی میرجلیلـــی رئیس بســـیج ورزشـــکاران در مورد 
حضـــور در انتخابات گفـــت: عرصه انتخابـــات همچون 
میـــدان مســـابقه بـــود و دور دوم بـــه منزله فینـــال این 
مســـابقه برای ورزشکاران است. ورزشـــکاران آمده بودند 
تا با یـــک وفاق ملی برای ایران قوی در کنار هم باشـــند.

 

عزیزی: حرکت در مسیر رشد ورزش 
ادامه دارد

داود عزیـــزی رئیـــس فدراســـیون تنیـــس نیـــز پـــس از 
انداختن رأی به صندوق گفت: شـــکرخدا شاهد حضور 
قشـــر عظیمـــی از مـــردم عزیـــز کشـــورمان بـــا همراهی 
ورزشـــکاران محبوب آنها در انتخابات بودیم. امیدوارم 
حرکت در مســـیر رشـــد و پیشـــرفت همچون سال های 

قبـــل با انتخـــاب فرد اصلح ادامه داشـــته باشـــد.

ناطق نوری: ورزش کشور در انتظار 
رشد چشمگیر است

عبـــاس ناطق نـــوری رئیـــس فدراســـیون انجمن هـــای 
ورزشـــی گفت: خوشـــحالم  جامعـــه ورزش همســـو با 
دیگر اقشـــار مـــردم در ایـــن فینـــال انتخاباتـــی حضور 
داشـــتند. امیدوارم نتیجـــه به نفع ورزشـــکاران و مردم 
رقـــم بخـــورد و در چهار ســـال آینـــده نیز ورزش کشـــور 

رشـــد خود را ادامـــه دهد.

ایلکا: رئیس جمهور جدید توجه 
بیشتری به ورزش داشته باشد

علـــی ایلـــکا سرپرســـت فدراســـیون ورزش روســـتایی، 
عشـــایری و بازی هـــای بومـــی محلـــی پس از حضـــور در 
انتخابات گفت: مرحله دوم شـــور بیشـــتری نســـبت به 
دوره اول انتخابـــات بـــرای انتخـــاب فـــرد اصلح داشـــت 
و امیـــدوارم رئیـــس جمهورمنتخـــب مردم ایـــران توجه 

ویژه ای به ورزش داشـــته باشـــد.

تبلیغات محیطی هم به سرنوشت حق پخش تلویزیونی گرفتار شد 

دستفدراسیوندرجیبباشگاهها

چطور سازمان چطور سازمان 
لیگ متولی لیگ متولی 

امر مهمی امر مهمی 
می شود که در می شود که در 

سالیان اخیر سالیان اخیر 
هیچ شفافیتی هیچ شفافیتی 

در خصوص در خصوص 
آن نداشته و آن نداشته و 

صورت های صورت های 
مالی خود را مالی خود را 

هم منتشر هم منتشر 
نکرده استنکرده است

م  ر چهـــا و  بیســـت  فصـــل 
رقابت هـــای لیـــگ برتـــر در حالی 
اولیـــه قـــرار  طبـــق پیش نویـــس 
اســـت اواخر مرداد مـــاه )احتمالاً 
25 مـــرداد( آغـــاز شـــود کـــه هنوز 
بســـیاری از تیم ها حتـــی کادرفنی 
کیـــب  تر و  نـــد  ر ا ند مشـــخصی 
بازیکنـــان خود را بـــرای آغاز پیش 
فصـــل نیـــز مشـــخص نکرده انـــد!

در ایـــن خصـــوص طـــی چنـــد روز 
گذشـــته در گزارش هایی در ایران 
ورزشـــی بـــه ایـــن موضوع اشـــاره 
غ از اینکـــه هنوز  کردیـــم کـــه فـــار
زمان آغـــاز رقابت هـــای لیگ برتر 
مشـــخص نشـــده بلکـــه بســـیاری 
از تیم هـــا از جملـــه تیم هـــای اول 
تـــا ششـــم فصـــل گذشـــته و بـــه 
ایـــران در  خصـــوص نماینـــدگان 
آســـیا همچنـــان تکلیـــف نیمکت 
خـــود را هـــم مشـــخص نکرده اند 
و از ایـــن لحـــاظ فوتبـــال ایـــران 
روزهـــای ســـردر گمـــی را ســـپری 
می کنـــد ایـــن در حالی اســـت که 
تـــا حـــدود 2 ماه دیگـــر لیگ الیت 
در بالاترین ســـطح باشـــگاهی در 

آســـیا آغـــاز می شـــود و تقابـــل بـــا 
تیم های قدرتمند و متمول عربی 
ایـــن امـــر را می طلبـــد تـــا حداقل 
تیم هایـــی کـــه مجـــوز حضـــور در 
آســـیا را دریافت کرده اند زودتر در 
خصوص شـــرایط کلی تیم خود در 
آستانه پیش فصل، وضعیت شان 

را روشـــن کنند.
حال اینکـــه چرا این ماجـــرا زودتر 
رقم نمی خورد می تـــوان از دیدگاه 
کارشناســـی شـــاخصه های زیادی 
را بـــا آن مرتبـــط دانســـت که یکی 
از مهم تریـــن عوامـــل آن بعضاً به 
مشـــکات مالی و اقتصادی تیم ها 

مربوط می شـــود.
 در هر صورت شـــاید بـــا خصوصی 

شـــدن ســـرخابی ها ایـــن شـــائبه 
پیـــش آمده باشـــد که ایـــن تیم ها 
و...  بی پولـــی  گرفتاری هـــای  از 
نجات پیـــدا کـــرده باشـــند اما دو 
عامل ســـقف بودجـــه و نظارت بر 
شفافیت مالی از ســـوی نهادهای 
ذیربـــط باعـــث شـــده تـــا جلـــوی 
ریخت و پاش های این دو باشـــگاه 
تا حد زیادی فعـــاً با وجود بخش 

خصوصـــی هم گرفته شـــود.
با ایـــن حال یکـــی از عوامل اصلی 
که می توانـــد موجب پیشـــرفت و 
توسعه باشگاه ها شـــده و طی یک 
مســـیر روشـــن، شـــفاف و قانونی 
آنها را به ســـرمنزل مقصود رسانده 
و از ســـوی دیگـــر هـــم موجبـــات 

اســـتقال مالی شـــان را فراهم کند 
همچنان به حق پخـــش تلویزیونی 
مربوط می شـــود که بـــا وجود وعده 
وعیدهای فراوان از سوی مسئولان 
مربوطه و حتی فدراسیون فوتبال، 
هنـــوز خبری از آن نبوده و همچنان 
سازکار شـــفافی در این خصوص به 

وجود نیامده اســـت.
در ایـــن بیـــن مجادله صداوســـیما 
و فدراســـیون فوتبـــال در حالـــی 
ادامه دار شـــده اســـت که یک طرف 
ماجـــرا اعتقـــاد دارد تلویزیـــون بـــه 
خاطر تولیـــد محتوایی که از فوتبال 
خلـــق می کند باید پولـــش را بدهد 
اما طرف دیگـــر روال دهه های اخیر 
را همچنـــان پیش گرفته و اعتقادی 
به ایـــن ماجرا نـــدارد. حـــال اینکه 
فدراســـیون فوتبـــال در همـــه این 
ســـال ها بـــرای مطالبه حـــق پخش 
تلویزیونـــی بـــه طور حقیقی پشـــت 
ماجـــرا ایســـتاده یـــا ادای آن را در 

می آورد.
یـــک روی ســـکه ای  اتفـــاق  ایـــن   
اســـت کـــه آن روی دیگـــرش خـــود 
حـــد  تـــا  ا  ر فدراسیون نشـــین ها 
زیـــادی در خصوص عـــدم حمایت 
از اســـتقال مالی باشـــگاه ها مقصر 

اصلـــی قلمـــداد می کنـــد.
اینکه گفتـــه می شـــود در دنیا حق 
پخش یکی از ارکان مهم درآمدزایی 
در فوتبـــال بـــه شـــمار رفتـــه یکی 
از شـــاخصه های اصلـــی اســـت که 
بســـیاری از کارشناســـان نیـــز آن را 
تأیید کرده اند امـــا مباحث دیگری 
مثـــل بلیـــت فروشـــی، تبلیغـــات 
محیطـــی، پـــاداش رتبه هـــای برتر 
و  فصـــل  پایـــان  در  جـــدول  در 
آیتم هـــای دیگری هم هســـتند که 
شـــاخصه های اصلی دیگـــری را در 
توســـعه باشـــگاهداری ایجاد کرده 
کـــه بـــر اســـاس آن ایـــن بـــار خود 
فدراســـیون می توانـــد بـــا پرداخت 
به موقـــع آنها به باشـــگاه ها، تا حد 
زیادی کمک کرده تا آنها کمرشـــان 
زیر بار مشـــکات مالی خم نشود.
ی  تاش هـــا نـــی  ما ز قـــع  ا و ر  د
فدراســـیون فوتبال و سازمان لیگ 
درباره ســـتاندن حق باشـــگاه ها از 
صداوســـیما حقیقی جلوه می کند 
که خـــود در این مســـیر پیشـــقدم 

شـــده و حـــق قانونـــی تیم هـــا در 
ارتبـــاط با وظایـــف ذاتـــی اش را به 

موقـــع پرداخـــت کند.
 ایـــن در حالـــی اســـت کـــه درباره 
بلیت فروشـــی شـــنیده ها حکایت 
از آن دارد کـــه بخـــش اعظمـــی از 
ایـــن پـــول بـــه نهادهایـــی بیرون 
فوتبـــال اختصـــاص پیدا کـــرده و از 
ســـوی دیگر وعده پرداخت پاداش 
رتبه هـــای تیم هـــا در جـــدول در 
پایـــان فصل نیز تا ایـــن لحظه پوچ 

از آب درآمده اســـت.
همـــه اینهـــا در حالی هســـتند که 
هـــم  محیطـــی  تبلیغـــات  دربـــاره 
همچنـــان اخبـــار خوشـــایندی که 
بـــاب میـــل باشـــگاه ها باشـــد بـــه 
گوش نمی رســـد و کما فی الســـابق 
این رقم بـــه انـــدازه ای دور از ذهن 
اســـت کـــه بعضـــاً کفـــاف جرایم و 
بدهی هـــای باشـــگاه ها از فصـــول 
قبلـــی را هـــم نمی دهـــد و آنها باید 
برای تســـویه حســـاب با ســـازمان 
یـــی  قضا ی  کمیته هـــا و  لیـــگ 
فدراســـیون حتی دســـت به جیب 

شـــوند. هم 
با ایـــن اوصـــاف حالا هم شـــنیده 
می شـــود فدراســـیون فوتبـــال در 
دســـتورالعملی جدیـــد اما عجیب، 
حـــق تمـــام تبلیغـــات محیطی در 
لیـــگ برتـــر را بـــه ســـازمان لیـــگ 
واگذار کرده اســـت که این موضوع 
با انتقـــاد برخی باشـــگاه ها روبه رو 
شـــده کـــه معتقدنـــد ایـــن اقـــدام 

غیرقانونی اســـت.
حـــالا هـــم مشـــخص نیســـت در 
وانفســـایی که باشـــگاه های تقریباً 
ورشکســـته فوتبـــال ایران هـــر روز 
بیشـــتری  عدیـــده  مشـــکات  بـــا 
مواجـــه شـــده و روزانـــه بـــه تعداد 
بخـــش  شـــده  منحـــل  تیم هـــای 
خصوصـــی اضافه می شـــود، چطور 
ســـازمان لیـــگ متولی امـــر مهمی 
می شـــود کـــه در ســـالیان اخیـــر 
هیـــچ شـــفافیتی در خصـــوص آن 
نداشـــته و صورت هـــای مالی خود 
را هم منتشـــر نکـــرده و حالا دوباره 
ســـکاندار مســـأله ای می شـــود که 
پـــول زیـــادی در مارکـــت آن وجود 
داشـــته و تراکنش زیـــادی مالی در 

آن رد و بـــدل می شـــود!

گزارش یک

شهاب رستگار
خبر نگار

این روزها، باشـــگاه های فوتبال کشورمان 
بشدت با مســـأله مالی و مشـــکلات ناشی 
از آن درگیـــر هســـتند و وضعیـــت بســـیار 
نامناســـبی دارند. بخشـــی از این وضعیت 
به دلیل گران شـــدن غیرحرفه ای فوتبال 
کشـــورمان اســـت و بخش دیگـــری از این 
مشـــکلات به عـــدم تعامـــل فدراســـیون و 
ســـازمان لیگ فوتبال با باشـــگاه ها و عدم 
پرداخـــت مطالبـــات باشـــگاه ها اســـت که 
گاهاً بـــا جریمه هـــای باشـــگاه ها هم طاق 
زده می شـــود. محمدرضـــا واعظ آشـــتیانی 
ســـال ها در ایـــن حضـــور فعـــال بـــوده و 
بـــه عنـــوان اقتصـــاددان و مدیرورزشـــی 

صحبت هـــای زیـــادی در این بـــاره دارد.
قصد داریـــم در خصوص مشـــکلات مالی 
باشـــگاه ها که حســـابی وضعیت آنها را به 
هـــم ریختـــه صحبـــت کنیم، فکـــر می کنم 
قبل از هر چیـــزی باید دربـــاره حق پخش 

تلویزیونی به نتیجه ای برســـیم.
حـــق پخـــش تلویزیونـــی در وهلـــه اول 
باید بیـــن فدراســـیون فوتبال و ســـازمان 
صداوســـیما بـــه نتیجـــه برســـد. آنچـــه که 
باید انجام شـــود، این است که فدراسیون 
فوتبال به همراه وزارت ورزش و جوانان در 
تعامل با نماینـــدگان مجلس این موضوع 
را در مجلس شورای اسلامی پیگیری کرده 

و در بودجه ســـالانه آورده شود.

آیا امکان برآورده کردن این حق 
به طور کامل وجود دارد؟

بله، در خصوص باشـــگاه های فوتبال کاماً 
مشـــخص است. باشـــگاه های اســـتقال و 
پرســـپولیس که معمولاً پخـــش عمومی در 
کشـــور دارند و حتـــی خارج از کشـــور، باید 
جداگانـــه محاســـبه شـــوند و در خصـــوص 
ســـایر باشـــگاه ها کـــه در اســـتان ها پخش 
دارنـــد، فرمـــول مشـــخصی وجـــود دارد. در 
باشـــگاه های اروپایـــی و کشـــورهای شـــرق 
آســـیا هم همین طور اســـت و نوع پخش و 

درآمدزایـــی آنها کاماً روشـــن اســـت.
با توجه به سیستم حاکمیتی 

صداوسیما این موضوع به 
نظر شما، قابل دریافت برای 

باشگاه ها هست؟
صد درصد، صداوسیما کانال های مختلفی 
دارد و همان طـــور که گفتـــم باید در بودجه 
ســـالانه مجلس دیده شـــود تا باشگاه ها به 

برسند. حق شان 
غ از حـــق پخـــش کـــه طی ســـال های  فـــار
گذشـــته هیـــچ گاه بـــه نتیجـــه نرســـیده و 
مشـــخص نیســـت کی به دســـت باشگاه ها 
تبلیغـــات  خواهـــد رســـید، در خصـــوص 
محیطـــی هم متأســـفانه همیـــن اتفاق رخ 
می دهـــد و باشـــگاه ها معمـــولاً از آن نفعی 

نمی برنـــد.
به نظـــرم این باید از کـــم کاری و بی توجهی 
مدیـــران باشـــگاه ها باشـــد، بـــه هـــر حال 
مدیـــران باشـــگاه ها در مجمـــع عمومـــی 
فدراسیون فوتبال حضور دارند و می توانند 
از حـــق باشـــگاه ها در آنجـــا دفـــاع کنند و 
اجازه ندهند این حداقل ســـهم باشـــگاه ها 
از دســـت  بـــه بهانه هـــای مختلـــف  هـــم 

برود. باشـــگاه ها 
در واقع گاهی فدراسیون 

فوتبال، مبالغ تبلیغات محیطی 
را در ازای جریمه باشگاه ها در 

نظر می گیرد؟
از  مدیـــران باشـــگاه ها در مجمـــع بایـــد 
مســـئولین فوتبـــال ســـؤال کنند کـــه این 
پول ها کجـــا هزینه می شـــود، جرائمی که 
برای باشـــگاه ها در نظر گرفته می شود، به 
کجا مـــی رود، چـــه مبالغی که باشـــگاه ها، 
بازیکنان، مربیـــان و... پرداخت می کنند 
و چـــه مبالغی کـــه از تبلیغـــات محیطی به 
دســـت می آیـــد. به هـــر حال فدراســـیون 
فوتبال باید مشـــخص کند به طور ســـالانه 
در مجمـــع هزینه هـــای آنها چقـــدر و برای 

چـــه چیزی بوده اســـت.
با همه این احوال، باشگاه ها 

همچنان گرفتار مشکلات مالی 
هستند؟

بـــه این دلیل اســـت که بی جهـــت فوتبال 
ما گران شـــده اســـت. حتی چند باشـــگاه 
خصوصی امســـال با چالش بزرگی مواجه 
شـــده اند و قصـــد ندارند تیـــم داری کنند. 
فوتبـــال غیرحرفـــه ای مـــا فقـــط در پـــول 
گرفتـــن حرفـــه ای شـــده اســـت. ورزش 
حرفـــه ای ما امروز مملو از هزینه ها اســـت 
که بخشـــی به خاطـــر غیرحرفـــه ای بودن 

مدیران اســـت.

انتقاد واعظ به تصمیمات عجیب فدراسیون 

پول تبلیغات محیطی کجا هزینه می شود؟

ســـید مناف هاشمی، دبیر کل کمیته 
ملـــی المپیـــک در روزهـــای مانده تا 
افتتـــاح بازی هـــا ترجیـــح می دهـــد 
حرفـــی از تعـــداد مدال هـــا و جایگاه 
ایران در جـــدول رده بنـــدی نزند. او 
می گوید: »تنها چیـــزی که این روزها 
درباره اش صحبت نمی کنم، جایگاه 
ایران و مدال هاســـت. بـــه این خاطر 
کـــه نمی خواهیـــم جـــو روانـــی برای 
فدراســـیون ها و ورزشـــکاران درست 
کنیـــم، امـــا امیـــدوارم کـــه وضعیت 
خوبی باشـــد. 5 یا ۶ رشـــته وضعیت 
خوبـــی دارنـــد و امیدواریـــم که تک 
رشـــته ها و تیمی هـــا نتایـــج خوبـــی 

» . بگیرند
او در جواب سؤال آیا کشتی بهترین 
 : یـــد می گو ؟  می گیـــرد ا  ر نتیجـــه 
»بهتریـــن پاســـخ بـــرای این ســـؤال 
این اســـت که مربیـــان کشـــتی آزاد 
و فرنگـــی اظهارنظر کننـــد. ما حتماً 

جمع بنـــدی داریـــم ولـــی در مـــورد 
مدال قصـــد دارم که تا روز مســـابقه 

اظهارنظـــر نکنم.«
ملـــی  کمیتـــه  کل  دبیـــر  نظـــر  بـــه 
همـــه  المپیـــک  مـــدال  المپیـــک، 
ایـــران می دانـــد:  رشـــته ها را حـــق 
»فکر می کنم هر چـــه من از توقعات 
جامعـــه ورزش بگویـــم کـــم اســـت و 
مـــن از زبان خودم می گویـــم. زمانی 
می توانیم خوشـــحال باشـــیم که در 
المپیک به جای اینکه ســـه ورزش ما 
مدال بگیرد، ۱5 رشـــته مدال بگیرد. 
این حـــق مردم ایـــران اســـت. البته 
در ایـــن دوره شـــاید از لحـــاظ کمی، 
کاروان کمتـــری داریـــم امـــا از لحاط 
کیفی این اتفاقـــات می تواند بیفتد. 
اما خیلی راضی کننده نیســـت و باید 
خیلی بیشـــتر از اینها در یک دوره ۸ 
تا ۱0 ســـاله دولـــت، فدراســـیون ها، 

وزارتخانه هـــا کار کننـــد.«

هاشمی:درباره المپیک پیش بینی نمی کنم کاظمی پور: زنان ورزشکار کمبودی ندارند
22 روز مانـــده تـــا المپیـــک پاریـــس، 
بهروز یـــاری به تشـــریح وضعیت تیم 
ملـــی کشـــتی آزاد پرداختـــه و امیدوار 
اســـت که این تیـــم بتوانـــد دو مدال 
طا بگیـــرد. بهروز یـــاری کـــه دارنده 
مـــدال برنـــز جهان اســـت؛ ابتـــدا به 
ماجرای حســـن یزدانی اشاره می کند 
بـــرای  کـــه  از شـــرایط مســـاعدی  و 
مـــدال آوری او وجـــود دارد، می گوید: 
»وقتـــی در یـــک جمـــع حضـــور دارد، 
متوجه نمی شـــوی؛ 9 مـــدال دارد و با 
بقیه فـــرق می کند. حالا یا سیاســـت 
ندارد و یا اینکه این کار را بلد نیســـت، 
به هر حـــال تغییر نکـــرد و مزد همین 
تغییر نکردنـــش را گرفت. روحیه اش 
در مجارستان بهتر شد، اعتمادش به 
دستش خوب بود، حریف مستقیمی 
هم نـــدارد و از الان می توانیـــم او را در 
فینـــال ببینیـــم.« یـــاری بـــا اشـــاره به 
حضـــور آرون بروکس به جـــای دیوید 
تیلـــور در امریکا ادامـــه می دهد: »اگر 
بروکـــس از یزدانـــی بترســـد، کارش 
تمام اســـت. مســـأله کشـــتی یزدانی 
و تیلـــور متفـــاوت از این مبـــارزه بود، 
حســـن جلوی تیلـــور کم مـــی آورد اما 
اینجا در همـــان یک دقیقه اول مبارزه 
یزدانی و بروکس همه چیز مشـــخص 
می شـــود. امیدوارم حسن یزدانی مزد 

شایســـتگی هایش را بگیرد.«
ع  بهروز یـــاری درباره امیرحســـین زار
هـــم اعتقـــاد دارد؛ شـــانس یزدانـــی 
بیشـــتر اســـت: »حقیقتاً من احتمال 
طـــای حســـن یزدانـــی را بیشـــتر از 

ع می دانم، هرچند که  امیرحسین زار
ع بســـیار فهمیده کشـــتی می گیرد  زار
اما طاها آکگول و گنو پتریاشـــویلی که 
ســـال های آخر دوره قهرمانـــی خود را 
پشت ســـر می گذارند؛ اگر کشتی را به 
درگیری و تکنیک بکشـــانند حریفان 
سرســـختی خواهند بـــود. در جهانی 
دو ســـال قبل هـــم دیدیـــم آکگول در 
یک لحظـــه درگیری توانســـت نتیجه 

را بـــه نفع خـــودش برگرداند.«
دارنـــده مـــدال برنـــز جهـــان بـــا بیان 
اینکـــه تیم ملی کشـــتی آزاد شـــانس 
کســـب ســـه یا چهـــار مـــدال را دارد؛ 
ی  میـــد ا نا عیـــن  ر  د «  : یـــد می گو
ماه هـــای قبل و برخـــاف حرف هایی 
کـــه دبیـــر می زنـــد کـــه ســـطح توقع 
مـــردم از کشـــتی را کـــم کنـــد ولی هر 
چه بـــه مســـابقه نزدیک تر می شـــویم 
بیشـــتر  هـــم  تیـــم  بـــه  امیـــدواری 
می شـــود. من فکـــر می کنـــم حداقل 
کـــه  گرفـــت  خواهیـــم  مـــدال   3 -4
امیدوارم دو طا باشـــد.« پیشکسوت 
کشـــتی همچنیـــن از شـــرایط روانـــی 
تیـــم هـــم تعریف کـــرد: »نقطـــه قوت 
تیـــم هـــم همدلی اســـت کـــه کاوه در 
بچه هـــا ایجاد کرده، در ادوار گذشـــته 
المپیـــک، چنیـــن شـــرایطی را در تیم 
ندیدیـــم. در المپیـــک 2020 توکیو جو 
تیم ناآرام بـــود. در ۱99۶ آتانتا و 20۱2 
لنـــدن فضـــای اردوی ایران مســـموم 
بـــود. حـــب و بغض ها کشـــتی گیران 
را اذیـــت کـــرد اما تـــا اینجـــای کار که 
شـــرایط خوبـــی حاکم بوده اســـت.«

 یاری:  3 تا 4 مدال  در المپیک می گیریم

اکبر منتشلو
خبر نگار
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پرونده

مهری رنجبر
خبر نگار

 دوومیدانی برای المپیک 2024 پاریس سنت شـــکنی 
کـــرد. بـــا دو ســـهمیه ســـرعتی اش. دو ســـهمیه 100 
متـــر فرزانه فصیحی و حســـن تفتیان. گل ســـر ســـبد 
رقابت هـــای دوومیدانی المپیـــک. در حالی که پرتاب 
دیســـک یکی از ســـهمیه های اصلی دوومیدانی ایران 
در المپیک بود و حتی ایران در دو المپیک 2008 پکن 

و 2016 ریو دو پرتابگر دیســـک داشـــت. این بار خبری 
از ســـهمیه پرتـــاب نبـــود. شـــاید اوج کار دوومیدانی 
ایـــران در المپیـــک 2012 لنـــدن بود که 10 ســـهمیه در 
مـــواد پرتاب دیســـک، پرتاب چکش، وزنـــه، 400، 800، 
100 و 110 متـــر بـــا مانـــع، پرش طـــول و به دســـت آمد. 
همانجا بود که احســـان حـــدادی تاریـــخ دوومیدانی 
ایـــران را با مـــدال نقـــره اش از نو، نوشـــت. مدالی که 
دیگر تکـــرار نشـــد، هرچند بـــرای المپیـــک 2016 ریو 
هم 10 ســـهمیه گرفت، اما خبری از مدال نشـــد و بعد 
از آن افـــت دوومیدانـــی ایـــران با تعداد ســـهمیه های 
4 تایـــی و 2 تایـــی در المپیک توکیو و پاریس بیشـــتر 
تـــوی ذوق زد. المپیـــک پاریـــس، هت تریـــک حضـــور 
حســـن تفتیان اســـت. او این روزها در پاریس تمرین 

می کنـــد، به امیـــد نتیجه ای خـــوب. فرزانـــه فصیحی 
که خیلی ها ســـهمیه یونیورســـالیتی المپیک توکیو را 
بـــرای او نمی دانســـتند و انتقاد زیادی بـــه کمیته ملی 
المپیک کردند، بـــرای دومین بـــار از رنکینگ جهانی 
ســـهمیه گرفت. او کـــه بعد از قهرمانی آســـیای داخل 
ســـالن، در رنکینـــگ آســـیا نفر اول ســـرعتی ها شـــد، 
بدش نمی آیـــد در المپیک هـــم رکورد اولیـــن را ثبت 

کنـــد. نتیجه ای کـــه مردم را شـــاد کند.

برنامه مسابقات 100 متر
12 مرداد؛ دور مقدماتی زنان 

13 مرداد؛ دور مقدماتی مردان

دو و میدانی در اندیشه خلق شگفتی

این  المپیکی،  متر   100 دونده  تفتیان،  حسن 
روزها با خیال راحت در پاریس تمرین می کند؛ 
جایی که قرار است 20 روز دیگر بزرگترین رویداد 
ورزشی افتتاح شود. برای هت تریک دویدن کنار 
غول های سرعت دنیا. رکورددار 100 متر ایران 
می خواهد در پاریس بهترین نتیجه را بگیرد. 
قبلی  المپیک های  مثل  هم  بار  این  هرچند 

چالش نبود مربی اش را دارد.
 

 از اردوی پاریس راضی هستی؟ تمرین در 
پاریس شهر میزبان المپیک چقدر به تو 

کمک کرده؟
اردوی پاریس خیلی خوب بود. من به خاطر اینکه 
پاریس  شهر  در  و  می آیم  فرانسه  به  سال هاست 
تمرین کرده ام و از قبل می دانستم پاریس میزبان 
المپیک است، برایم حس و انگیزه خوبی بود. از 
این بابت خیلی خوشحالم و شاید یکی از راحت ترین 

المپیک هایی است که من شرکت می کنم.
دویدن در المپیک را از ریو تجربه کردی، 
تجربه خوبی بود، اما کرونا اجازه نداد در 
توکیو بهتر کار کنی و خیلی ها به تو انتقاد 

داشتند. برای المپیک پاریس چه برنامه ای 
داری؟

خـــودم هم به این موضوع فکر کـــرده ام که من در 
ریـــو خیلی جوان و باانگیـــزه و نترس بودم و حتی 
ادعای رقابت با یوســـین بولت را داشتم؛ عملکرد 
خوبی هم داشـــتم بـــا صعـــود بـــه نیمه نهایی 100 
متـــر المپیک ریـــو و بعد هـــم المپیـــک توکیو که 

یکسال قبل از آن ســـهمیه گرفته بودم اما شیوع 
کرونا المپیک را یکســـال عقـــب انداخت و من با 
بدشانســـی تمام 20 روز قبـــل از المپیک به کرونا 
مبتلا شـــدم و روزهای خیلی ســـختی را پشت سر 
گذاشـــتم و آخرین روز تستم منفی شد و به توکیو 
پرواز کردم. آنجا هم با شـــرایط ســـختی که بود با 
یک صـــدم یا دوصدم ثانیه بـــه نیمه نهایی نرفتم و 
خیلی غصه خوردم و افســـوس. امـــا واقعاً پاریس 
همیشـــه برایـــم خوشـــایند بـــوده و امیـــدوارم در 
المپیک پاریـــس هم نتیجه ای که متصور هســـتم 
را بگیـــرم. در واقـــع با برنامه ریزی در ســـه مرحله 
100 متر بدوم. هرچند کار خیلی  ســـختی اســـت و 
همه رقبا جدی هســـتند ولی من هـــم با تمریناتی 

که داشـــتم، خیلی امیدوارم.
با هت تریک حضور در المپیک یکی از 

باتجربه های کاروان ایران به حساب 
می آیی؛ هت تریک برای نتیجه بهتر مهم 

است؟
این  نشانه  می تواند  المپیک  در  هت تریک 
باشد که ورزشکار سال ها آمادگی اش را در 
جهان و المپیک نگه داشته و من خیلی 
از این موضوع خوشحالم. این قصه 
اول از همه لطف خداست و بعد هم 
کمک دوستانی که این سال ها کنارم 
بودند و تلاش، نظم و پشتکار خودم و 
فداکاری هایی که کردم برای رسیدن به 
هدف؛ شاخص هایی که می توانی با آن 
در اوج بمانی و من از این بابت خیلی 
خوشحالم. تجربه خیلی خوبی است 
المپیک  در  به موفقیت  که می تواند 
کمک کند و شرایط بهتری در المپیک 

پاریس داشته باشم.
قبل از المپیک به تهران برمی گردی 

یا در پاریس می مانی و از آنجا وارد 
دهکده می شوی؟

من دیگر به تهران نمی آیم و از همین جا 
به دهکده بازی ها می روم.

 چه نتیجه ای بهترین نتیجه برای 
حسن تفتیان در المپیک است؟

همیشه سعی می کنم بهترین باشم برای 
خودم. با خودم و ثانیه ها رقابت کنم نه 
با هیچ کسی. واقعاً به رقبایم هیچ توجهی 
نمی کنم. با اینکه شاید در رنکینگ جهانی 
بین بهترین ها باشم و المپیکی شدم اما 
اختلاف بین من و دونده های بالاتر و پایین تر 
شاید یک صدم ثانیه باشد. رقابت نزدیکی بین 
دونده های 100 متر هست که صدم های ثانیه 
و حتی هزارم ثانیه تعیین کننده است. چیزی 
که برای من مهم است تمرکز روی تمرینات و 
تکنیکم است و اینکه با دوی خوب به مراحل 

بعدی صعود کنم.
  مشکل نبود مربی ات در المپیک حل شد؟

حل  المپیک  برای  مربی ام  مشکل  متأسفانه 
پاریس  المپیک  به  مختص  تنها  البته  نشده. 
نیست، سال هاست حتی در بازی های آسیایی و 
المپیک قبلی هم این شکایت را داشتم که مربیان 
باشند. حضور مربی  تیم  باید همراه  تخصصی 
تخصصی برای ورزشکار خیلی مهم و تعیین کننده 
است. امیدوارم در روزهای مانده با آمدن احسان 
حدادی این مشکل حل شود و من در مسابقه 

بدون مربی نمانم.
 برنامه تدارکاتی تو برای المپیک پاریس 

چه فرقی با دو دوره قبلی داشت، هم از نظر 
کیفیت و هم کمیت؛ بهتر بود یا بدتر، چرا؟

سخت  خیلی  نی  ا مید و و د یط  شرا نه  سفا متأ
5 بار تغییر ریاست  بود. ما یکسال قبل تقریباً 
و بی ثباتی  را داشتیم  و سرپرستی فدراسیون 
مدیریت فدراسیون خیلی به دوومیدانی و بچه ها 
سهمیه  تنها  و  تک  من  بگویم  شاید  زد.  لطمه 
100متر مردان را گرفتم چرا که من یکسال و نیم 
در جامائیکا بودم و پروسه کسب سهمیه یکسال 
و نیم طول کشید؛ برای امروز، دیروز و یک ماه 
قهرمانی  در  که  نتایجی  بلکه  نیست،  دوماه  و 
آسیا و بازی های آسیایی گرفتم و ثبات رکوردی و 
رکوردهای خوبم باعث شد تا امتیازات لازم را برای 
حضور در المپیک بگیرم. برای سهمیه از رنکینگ 
جهانی، هم مقام مهم است و هم رکوردی که ثبت 
می شود. در واقع میانگین امتیاز مقام و امتیاز 

رکورد ثبت شده برای رنکینگ لحاظ می شود.
  امسال دوومیدانی ایران فقط دو دونده 100 

متر در المپیک پاریس دارد. این کار را برای 
تو و فصیحی سخت تر می کند؟

سهمیه  بابت  فصیحی  به  می گویم  تبریک  من 
ارزشمند المپیک. واقعاً باعث افتخار است که 
یعنی گل سرسبد  100 متر  ایرانی سهمیه  بانوی 
مسابقات المپیک را گرفته است. کار ارزشمندی 
انجام داده است. امیدوارم بزرگی کار درک شود.

  تصاحب تنها دو سهمیه المپیک از سوی 
ایران را چطور ارزیابی می کنی؟ این 

نشان دهنده افت دوومیدانی ایران است؟
بی ثباتی  و  مدیریت  تغییر  بد  شرایط  همه  با 
مدیریت، نبود اردو و تیم ملی قوی و... متأسفانه 
دوومیدانی ما خیلی افت کرده است. من و فرزانه 
خودمان  تلاش  و  برنامه ریزی  با  تنها  فصیحی 
نتخاب  ا  ، ویزا گرفتن  حتی   . گرفتیم سهمیه 
و  داده ام  انجام  تنها  و  تک  را  مربی  و  مسابقه 
سهمیه گرفته و خوشحالم چرا که نماینده ایران 
در المپیک هستم. اما حالا که احسان حدادی 
شاخص ترین ورزشکار دوومیدانی رئیس شده، 
و  خوب  اتفاقات  شاهد  روز  به  روز  امیدوارم 
روزهای بهتر و به اوج رسیدن دوومیدانی باشیم؛ 
روزی که دوومیدانی جایگاهش را در ورزش ایران 

گرفته باشد.

دوباره رویایش رنگ واقعیت گرفت. این بار نه 
با سهمیه یونیورسالیتی که با تلاش خودش. 
وعده ای که خودش به خودش داده بود. حرف 
از فرزانه فصیحی دونده 100 متر ایران است. او 
که سختی های زیادی را به جانش خرید تا ثابت 
کند، حضورش در المپیک توکیو هم اتفاقی 
نبود. دختر باد این بار می خواهد درالمپیک 

پاریس از مسابقه اش لذت ببرد و بس.

 امسال برای تو یک جور خاصی است. 
چرا که به عنوان نفر اول رنکینگ دو 100 

متر آسیا هستی و سهمیه المپیک هم 
گرفته ای.

هر سال برای من یک جور خاص بوده است. 
یعنی نمی توانم بگویم کدام سال بهترین بوده، 
چون خدا را شکرآنقدر هر سال اتفاقات خوب 
برایم رخ داده و هر سال آنقدر افتخارات برایم 
رقم خورده که هیچ کدام از سال ها مثل هم 
نیستند. به خاطر همین من همه را دوست دارم 
و نمی توانم بگویم امسال یک جوری دیگه است. 
امسال هم قشنگی های خاص خودش را دارد و 
نفر اول صد متر آسیا خیلی بزرگ بود که خدا را 

شکر برایم این اتفاق افتاد.
 نفر اول رنکینگ آسیا بودن، برای المپیک 

وضعیت تو را تغییر می دهد؟ راحت تر 
بگویم، کارت را سخت تر کرده است؟

با خودش  هر دستاوردی یکسری مسئولیت 
دارد. اما المپیک کلاً بحثش جداست. همان 
طور که می دانید دستاورد بزرگ المپیک این بود 
که سهمیه را خودم گرفتم. من در توکیو برای 
اولین بار به المپیک رسیدم و پاریس المپیک 
دومم است ولی المپیک کلاً فرق می کند. به 

نظر من باید شخص حقیقت را 
در نظر بگیرد و واقع گرا باشد.

  شما تا الان خیلی از 
اولین ها را به اسم 

خودت زده ای، به نظرت 
در المپیک پاریس هم 

اول بودن را به اسم 
خودت ثبت می کنی؟

من  بله  سختی!  سؤال  چه 
نام  به  را  اولین ها  از  خیلی 
خودم زده ام، می توانم بگویم 
خیلی از اولین ها را! من کارم 
این است که همه تلاشم را 

بکنم، میدان المپیک میدان 
بزرگی است. واقعیتش دوست 

دارم یک کار خیلی خوب انجام 
دهم و دوست دارم کاری کنم 

بیایند،  وجد  به  مردم  که 
امیدوار  و  بگیرند  انگیزه 
شوند. با توکل به خدا، واقعاً 

همه تلاش و سعی ام را خواهم کرد. من به همه 
مردم قول می دهم.

 این روزها برای تو چطور می گذرد؟
این روزها، روزهایی است که پر از مسابقه است، 
پر از تمرین و تمرکز. به جز تمرین و استراحت، 
یک سری کارهای روانشناسی که برای خودم 
انجام می دهم و ریکاوری می کنم چیز دیگری 
موقع  می کنم  سعی  که  البته  ندارد.  وجود 
ریکاوری از استراحتم لذت ببرم، پیاده روی کنم، 
معمولاً به طبیعت و جاهایی می روم که مردم را 
ببینم، چون خیلی انرژی خوب می گیرم. این 
روزها، روزهای سختی است اما سعی می کنم 

از آن لذت ببرم.
 ظاهراً در حال قدم زدن روی ریل 

اهدافت هستی؟
المپیک  به  رسیدن  که  است  این  واقعیتش 
آنقدر باید هدفمند باشد، آنقدر از خودگذشتی 
خیلی  می کنند  فکر  خیلی ها  که  می خواهد 
راحت است. به خاطر اینکه من همه کارها را 
آنقدر آسان نشان دادم که راحت می توان انجام 
داد، خیلی ها فکر می کردند که چقدر راحت 
است. ولی اصلاً اینطوری نیست، رسیدن به 
یک هدف بزرگ برنامه ریزی و از خودگذشتگی 
می خواهد، چه مالی و چه جسمی، از هر بعدی 
که نگاه کنید. نزدیک 5 سال است که دور از 
خانه و خانواده ام و دوستانم هستم و مدام 
فشارهای  حال  هر  به  و  دارم  سخت  تمرین 
هزینه اش  و  می کنم  تحمل  را  زیادی  روحی 
المپیک رفتن و هدف های بزرگ  هم بماند. 
داشتن و اینکه بخواهی به آن برسی، خیلی از 
خودگذشتگی می خواهد و واقعاً راحت نیست. 
اگر فرزانه فصیحی نشان داد که می توان راحت 
به هدف رسید، پشت صحنه اش خیلی اتفاقات 

مختلفی بود که به نظرم شاید خیلی ها آن را 
ندیده اند و فکر کردند چه راحت، ولی راحت 
نبود. المپیک رویایم بود که به آن رسیدم نه 
یکبار بلکه دو بار. المپیک قبلی من با سهمیه 
یونیورسالیتی رفتم، سهمیه ای که کمیته ملی 
که  موقعی  همان  ولی  داد.  من  به  المپیک 
سهمیه کمیته ملی المپیک را گرفتم با خودم 
المپیک بعدی خودم  عهد بستم و گفتم که 
سهمیه می گیرم. خدا را شکر این اتفاق افتاد 
و قولی که به خودم دادم را عملی کردم. از این 
بابت به خاطر این المپیک خیلی خوشحالم و با 
سهمیه ای که خودم گرفته ام می روم. دوباره به 
رویای همیشگی ام می رسم و نمی توانم جمله ای 
در وصفش بگویم. می خواهم در آنجا از لحظه 
لحظه ای که می گذرانم، از وقتی که پایم را در 
پیست می گذارم، از استارتی که می زنم و از هر 
چیز آن لذت ببرم؛ چون برایش زحمت کشیدم 
و کمترین حقم این باشد از این همه سالی که 
و  کنم  را  کیفش  المپیک  در  کشیدم  زحمت 

لذتش را ببرم.
 تجربه المپیک توکیو چقدر برای نتیجه 

بهتر در پاریس به تو کمک می کند؟
فکر می کنم که قطعاً کمک کننده باشد، به خاطر 
اینکه من یک دور المپیک را تجربه کردم و فکر 
می کنم این بار با حواس جمعی و تمرکز بهتری 
بتوانم در المپیک حاضر شوم. به این دلیل که 
خدا را شکر چند مسابقه خیلی مهم و بزرگ 
را در قهرمانی های جهان دوباره تجربه کردم. 
فکر می کنم المپیک توکیو، در فضا بودم و روی 
زمین نبودم و فکر می کنم برای پاریس با اینکه 
هیجانش خیلی بالاست بتوانم کمی خودم را 

روی زمین نگهدارم.

تفتیان: تفتیان: 
به رقبایم به رقبایم 
توجهی توجهی 
ندارمندارم

فصیحی: فصیحی: 
می خواهم می خواهم 
از مسابقه ام از مسابقه ام 
لذت ببرملذت ببرم

شرایط دوومیدانی 
خیلی سخت بود

قول می دهم مردم 
را به وجد بیاورم

فصیحی یکی از 
بهترین های سرعت

فرزانه فصیحی یک دونده از 
خودگذشته و با ثبات است. 

او در المپیک پاریس در ماده 
100 متر می دود که افتخار 

بزرگی برای هر مربی است 
که حاصل وقت و تمریناتی 
که با ورزشکارش داشته به 

بالاترین نقطه ورزشی رسیده 
است. فصیحی که به دلیل 

سرعت انفجاری، شتاب اولیه 
باورنکردنی و عزم همیشگی اش 

ح است، به  در سطح دنیا مطر
طور مداوم مرزهای عملکرد 

خودش را جابه جا کرده و این 
ویژگی های اخلاقی و فنی باعث 
شده تا او به یکی از بهترین های 

دو سرعت شهرت پیدا کند. او 
2 بار قهرمان ۶0 متر آسیا و 1 

بار نایب قهرمان 100 متر آسیا 
شده است و در مسابقات بسیار 

سطح بالایی مثل المپیک و 
قهرمانی جهان جواز حضور در 
المپیک 2024 را گرفته که این 

اتفاقات از فرزانه به عنوان یک 
ورزشکار پرافتخار و به یادماندنی 

ساخته است. رژیم تمرینی و 
غذایی سفت و سخت و تعهد 

او به برتری، از فرزانه یک رقیب 
با کیفیت در رقابت ها و یک 

الگوی الهام بخش برای همه 
ورزشکاران جوان جهان ساخته 

است.

یادداشت شفاهی

استنوی بورلیچ
 مربی دونده های سرعتی  

تیم ملی صربستان

سی و سومین دوره بازی های المپیک، از

 
 5 مردادماه در پاریس شروع می شود. پاریس عروس 

شهرهای دنیا، بعد از سال های 1900 و 1924 برای سومین بار 

میزبان بزرگترین رویداد ورزشی دنیا شده است. در واقع با 

برگزاری المپیک 2024 پاریس، این شهر صدمین سالگرد بازی های 

المپیک 1924 را جشن می گیرد. مراسم افتتاحیه این بازی ها اما متفاوت 

از المپیک های قبلی است؛ به جای ورزشگاه این بار افتتاحیه روی رود سن 

پاریس برگزار می شود. کاروان ورزشی ایران به نام خادم الرضا با شعار صلح 

برای کودکان در این دوره حضور دارد. هرچند این بار برخلاف دوره های 

قبل کاروان ایران کوچکتر است. کاروان ایران فعلاً 40 سهمیه گرفته که

 

 9 سهمیه برای زنان و 25 سهمیه برای مردان است. 20 روز مانده تا افتتاح 

بازی ها هنوز سهمیه های کاروان ایران کامل نشده و رشته های شنا و 

دوومیدانی شانس سهمیه دارند. روزنامه ایران ورزشی این روزها 

برای آشنایی مردم ورزش دوست ایران پرونده ویژه ای برای 

مسافران و ورزشکاران المپیکی گشوده که هر روز 

تقدیم نگاه تان می شود.

پرونده ویژه 

المپیک پاریس

2024
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مردی که بازنده نبود
آنتوان گریزمان باز هم مانند فینال یورو 2016 یک بازی 
ویژه مقابل پرتغال را تجربه کرد. بازیکن اتلتیکومادرید 

و کشور پرتغال ارتباط نزدیکی دارند.
پدربزرگ گریزمان، یک بازیکن حرفه ای در تیم پاسوس 
فریرا بود و علیرغم مهاجرت مادرش به فرانسه او خون 
پرتغالی در رگ هایش دارد و باید مقابل تیم ملی این 

کشور بازی می کرد.
خانواده پدربزرگ این بازیکن، بعداً به ماکون فرانسه 
مهاجرت کردند و یکی از دختران آن خانواده، ایزابل، 
مادر آنتوان، با پدر گریزمان ازدواج کرد و در فرانسه 

ساکن شدند.
با اینکه آنتوان، خواهر و برادرش، تئو و مود، در فرانسه 
به دنیا آمدند و در ماکون بزرگ شدند اما این بازیکن 
اصالتاً یک پرتغالی محسوب می شود و خون پرتغالی 
از  در رگ دارد. بازیکنی که در  فرانسه بزرگ شده، 
نوجوانی در اسپانیا اقامت کرده و ریشه های پرتغالی 

دارد، نمونه ای از ادغام ملیت ها در اروپا است.
جدال شب گذشته مقابل پرتغال در مرحله یک چهارم 
نهایی جام ملت های اروپا بار دیگر گذشته گریزمان با 
کشور پدربزرگش را به یاد آورد؛ چرا که او بار دیگر رقیب 
کشور پدری اش بود و در نهایت او بازنده این بازی نبود 
چرا که از هر سمت یک دلیل برای خوشحالی داشت!

خداحافظی ستاره باتجربه بلژیک
ز  ا رسماً  بلژیک،  ساله   37 مدافع  فرتونگن،  یان 
بازی،   157 با  او  کرد.  خداحافظی  ملی  بازی های 
رکورددار بازی ملی در تاریخ تیم ملی بلژیک است. با 
اعلام رسمی خود بازیکن و فدراسیون فوتبال بلژیک، 
فرتونگن پس از حذف بلژیک از یورو 2024 از فوتبال 

ملی خداحافظی کرد.
فرتونگن در یک هشتم نهایی برابر فرانسه 90 دقیقه 
بازی کرد و شوت رندال کولوموآنی با برخورد به او بود 
که در دقایق پایانی وارد دروازه شد تا بلژیک از دور 
بازی  37 ساله در  بازیکن  این  رقابت ها کنار برود. 
افتتاحیه بلژیک در یورو 2024 حضور نداشت و آنها 0-1 
مقابل اسلواکی شکست خوردند اما دومینیکو تدسکو، 
سرمربی تیم، او را برای بازی های بعدی دور گروهی به 
تیم اضافه کرد و شیاطین سرخ با یک برد و یک تساوی 

به عنوان تیم دوم راهی مرحله بعد شدند.
فرتونگن اولین بازی خود را برای بلژیک در سال 2007 
انجام داد و با 157 بازی ملی با پیراهن بلژیک، رکورددار 
او  است.  کشور  این  ملی  تیم  برای  بازی  بیشترین 
همچنین در رده هفتم بیشترین بازی ملی در بین 
157 بازی  اروپایی قرار دارد. فرتونگن در  بازیکنان 
ملی خود موفق به ثبت 10 گل شد اما هرگز با بلژیک 

افتخاری کسب نکرد.

ساوت گیت به دنبال تغییر رویه
هوای تازه در اردوی آنگلو ساکسون ها؟
 با عملکرد نه چندان موفق انگلیس در دور گروهی 
و پیروزی سخت برابر اسلواکی، رسانه های انگلیسی 
خبر از تغییرات مهم در ترکیب تیم ملی انگلیس برای 
بار  اولین  با سوئیس می دهند. برای  رقابت امشب 
در این دوره از مسابقات، احتمال این موضوع وجود 
 دارد که گرت ساوت گیت به جای سیستم همیشگی

1-2-3-4، از سیستم 1-2-4-3 استفاده کند و با سه دفاع 
در عقب زمین به میدان برود. با توجه به محرومیت 
مارک گوئهی مدافع کریستال پالاس به دلیل دریافت 
کارت زرد در رقابت با اسلواکی، ساوت گیت می تواند 
از مثلث دفاعی کایل واکر، جان استونز و ازری کونسا 
استفاده کند و در خط هافبک، شاهد حضور بوکایو 
ساکا در سمت چپ و ترنت الکساندر آرنولد در سمت 

راست به عنوان دو بال کناری تیم انگلیس باشیم.
 سیستم جدید تیم ملی انگلیس، به دو بازیکن پست 
اجازه حضور در  بلینگام  یعنی فیل فودن و جود   10
فضاهای کناری زمین را می دهد و در این روش، ساکا و 
آرنولد دو بازیکن لب خط تیم ملی انگلیس برای خلق 
موقعیت روی ارسال برای کین خواهند بود. تردیدی 
که در خصوص این سیستم وجود دارد این است که آیا 
گرت ساوت گیت در تمرینات آماده سازی پیش از جام 
این روش را امتحان کرده یا خیر. چرا که ساوت گیت 
سابقه استفاده از سیستم دفاع سه نفره در یورو 2020 را 
دارد و تکرار این تجربه موفق، شاید کلید قفل بن بست 
تاکتیکی انگلیس در جام هفدهم باشد. بن بستی که 
انگلیس چون  باعث شد کارشناسان معتبر فوتبال 
گری لینه کر و آلن شیرر، نمایش انگلیس را تحقیرآمیز 
و تأسف بار توصیف کنند. به قول لینه کر، شاید اگر 
فوتبال سی ثانیه کوتاه تر بود، انگلیسی ها امروز در خانه 
مجبور به تماشای دور یک چهارم نهایی یورو بودند و 
برای تقابل با سوئیس آماده این روزها، بی تردید گرت 

ساوت گیت نیاز به یک تفکر جدید دارد.

بلینگام جریمه شد
جود بلینگام، ستاره تیم ملی انگلیس و رئال مادرید، 
به دلیل حرکات جنجالی خود در جریان پیروزی 1-2 
2024 یک جلسه  انگلیس مقابل اسلواکی در یورو 
محروم شد ولی می تواند برابر سوئیس بازی کند. این 
محرومیت او تعلیقی و به مدت یک سال است و در 
صورت تکرار در این بازه زمانی، اعمال خواهد شد. 
یوفا تحقیقاتی را در این باره آغاز کرده بود، اما به جای 
محرومیت از بازی، این بازیکن را با جریمه نقدی 30 
هزار یورویی مواجه کرد. در واقع یوفا شادی جنجالی 
جود را در حدی ندانست که بخواهد او را قطعی محروم 
کند. پس از جشن گرفتن با هواداران، بلینگام در حال 
دویدن به سمت خط میانه زمین بود که در مقابل 
نیمکت تیم حریف یک حرکت ناشایست و جنجالی 
انجام داد. بلینگام پس از بازی توضیح داد که این 
با دوستانش  به عنوان یک شوخی داخلی  حرکات 

بوده است، اما این توضیح مانع از دخالت یوفا نشد.

هلند و ترکیه هر دو مدعی صعود هستند

نبرد جذاب در برلین
سوییس به دنبال شکستن طلسم 43  ساله

ثابت کن مدعی هستی
خاطره انگیز  ورزشگاه  در  ترکیه  و  هلند 
حله  مر تیم  ین  خر آ لین  بر لمپیک  ا
نیمه نهایی یورو 2024 را تعیین می کنند. 
برنده این دیدار برای رسیدن به فینال با 
برنده مسابقه سوییس و انگلیس روبه رو 
می شود و با توجه به برد قاطعانه مرحله 

قبل، هر دو تیم مدعی صعود هستند.
هلند با وجود آنکه در مرحله گروهی شروع 
چندان خوبی نداشت اما با اقتدار راه خود 
را به جمع هشت تیم برتر یورو 2024 هموار 
کرد. تیم رونالد کومان که یکی از مدعیان 
نیمه آسان جدول حذفی مسابقات است، 
برابر  برد،  را  لهستان  گروهی  مرحله  در 
اتریش  به   2 بر   3 و  کرد  مساوی  فرانسه 
باخت. اما قرعه خوبی در یک هشتم نهایی 
نصیبشان شد و با سه گل رومانی را بردند 
که می توانستند بیشتر از این هم بزنند، آنها 
در محوطه جریمه رومانی 50 لمس توپ 
داشتند که برای هلند یک رکورد محسوب 
می شود. کومان حالا انتظار تکرار موفقیتی 
را دارد که در روزهای بازی اش کسب کرد؛ 
او بخش مهمی در تیم پرستاره 1988 هلند 
بود که تنها افتخار فوتبالی تاریخ این کشور 
را در خاک آلمان به دست آورد و مربی 
سابق بارسلونا بعد از 36 سال می خواهد به 
عنوان سرمربی این دستاورد را تکرار کند. 
ژاوی سیمونز پتانسیل های بالای خود را به 
فعلیت درآورده، کودی خاکپو هم دو بار 
را به دست  بازیکن زمین  جایزه بهترین 

آورده و در کورس آقای گلی جام نیز قرار 
دارد؛ این یعنی هواداران هلند می توانند 
رؤیاپردازی کنند هر چند حریف امشب 
سرسختی خود را نشان داده. ترکیه کارش 
با سریعترین گل  را  در یک هشتم نهایی 
تاریخ مراحل حذفی جام ملت های اروپا 
برابر تیم شگفتی ساز  شروع کرد آن هم 
اتریش. مریح دمیرال که در 47 بازی ملی 
قبلی خود تنها دو گل زده بود، در این بازی 
به اندازه تمام آنها دروازه حریف را باز کرد. 
جبران  برای  رانگنیک  رالف  تیم  تلاش 

نتیجه فقط از سنگینی آن کاست.
ترکیه کاپیتان خود، هاکان چالهان اوغلو 

را به دلیل محرومیت در اختیار نداشت 
اما آردا گولر، ستاره رئال مادرید، یک بار 
دیگر ارزش خود را در تیم ملی به اثبات 
رساند. وینچنزو مونتلا، او و کنان ییلدیز را 
در ترکیب اصلی قرار داد تا برای نخستین 
بار در تاریخ مراحل حذفی یورو دو بازیکن 
زیر 20 سال از ابتدا در زمین باشند. مربی 
ایتالیایی که می خواهد برای دومین بار در 
تاریخ ترکیه این تیم را به جمع چهار تیم 
پایانی برساند، برای این بازی محرومان 
نمی تواند  کوکچو  اورکان  دارد،  بیشتری 
مقابل کشور محل تولدش بازی کند مثل 
اسماعیل یوکسک که دومین کارت زردش 
را مقابل اتریش گرفت. احتمال محرومیت 
دمیرال به خاطر شادی گل جنجالی اش 
هم وجود دارد. ضمن اینکه هشت بازیکن 
ترکیه در صورت دریافت کارت زرد از بازی 

بعدی محروم می شوند.
هلند و ترکیه در مقدماتی جام جهانی 2022 
با هم روبه رو شدند که هر یک در خانه به 

پیروزی رسیدند.
با  بازی  نیمه  دو  بین  برخواین  استیون 
رومانی تعویض شد و اگر مصدومیت رفع 
نشده باشد، جرمی فریمپونگ و دونیل 
مالن آماده بازی هستند که دومی به عنوان 

یار جانشین درخشید.
و  زده  یورو  در  گل  سه  حال  به  تا  خاکپو 
ممفیس دپای هم تنها چهار گل تا رکورد 50 

گل روبین فان پرسی فاصله دارد.

انگلیـــس به عنـــوان یکـــی از مدعیان 
قهرمانی یورو 2024 تا به حال انتظارات 
را برآورده نکرده و امشب در دوسلدورف 
برابر تیمی قرار می گیـــرد که اجازه نداد 
فینـــال یورو 2020 در یـــک چهارم نهایی 

تورنمنت آلمان تکرار شود. 
هـــواداران تیم گرت ســـاوت گیت بعد از 
تساوی برابر اسلوونی امیدوار بودند این 
پایان بازی های ضعیف ســـه شیر در جام 
ملت های اروپا باشد اما بازی با اسلواکی 
ترس بیشتری به جان شان انداخت و تا 
آخرین لحظات وقت های تلف شـــده از 
این تیم سختکوش عقب بودند تا اینکه 
قیچی برگردان جود بلینگام نجات شان 
داد و هـــری کین 52 ثانیه بعد از شـــروع 
وقت اضافـــه اول گل برتـــری انگلیس را 
به ثمر رســـاند. وقتی شـــادی ها به خاطر 
این پیروزی نفسگیر به پایان رسید، موج 
انتقادات دوباره راهی اردوی این تیم شد.

انگلیس هیـــچ مســـابقه ای را قاطعانه 
نبـــرده امـــا واقعیـــت ایـــن اســـت کـــه 
ســـاوت گیت تیم کشـــورش را به چهار 
حضـــور متوالـــی در یک چهـــارم نهایی 
تورنمنت های بزرگ رســـانده و با هفت 
پیـــروزی در مراحل حذفی جام جهانی 
و یـــورو پرافتخارتریـــن مربـــی انگلیس 
در 58 ســـال گذشـــته بوده هرچند این 
آمار به چشـــم نمی آید اگر »جام به خانه 

برنگردد«.

انگلیـــس در مقدماتـــی یـــورو انتقـــام 
شکست سه ســـال قبل در ویمبلی را از 
ایتالیا گرفت اما مدافع عنوان قهرمانی 
در مرحله قبل با دو گل مغلوب سوییس 
شد که با شایستگی مجوز حضور در جمع 
هشت تیم برتر اروپا را به دست آورد. تیم 
مرات یاکین با یک پیروزی مقتدرانه برابر 
مجارســـتان و تساوی تحســـین برانگیز 
برابـــر آلمان تیم شگفتی ســـاز این دوره 
لقب گرفته که برای دومین بار پیاپی به 
یک چهارم نهایی رسیده هرچند هرگز 
در یک تورنمنت مهم از این فراتر نرفته 

است.

بر خلاف انگلیس، بازی های ســـوییس 
هوادارانش را امیدوار کرده ضمن اینکه 
این تیم در هشت بازی آخرش نباخته و 
در 18 بازی اش بعد از جام جهانی 2022 
تنها یک شکســـت داشته: باخت یک بر 

صفر مقابل رومانی در مقدماتی یورو. 
سوییس از مقدماتی جام جهانی در سال 
1981 نتوانسته انگلیس را شکست دهد 
و ســـه شیر در پنج بازی آخرش موفق به 
پیروزی برابر سوییس شده و در 13 بازی 
آخر برابر این تیم نباخته. یاکین یکی از 
اعضـــای تیمی بود که در مرحله گروهی 
یورو 2004 با سه گل مغلوب انگلیس شد.
مارگ گوئهی، مدافع میانی انگلیس در 
تلاش ناموفق برای گل نزدن ایوان اشرانز 
دچار مصدومیت شانه شد و بعد با کارت 
زردی که دریافت کرد، از این بازی محروم 
شد که احتمالاً جای خود را به ازری کنزا 
می دهد. لوک شاو قبل از شروع مرحله 
حذفی به تمرین کامل برگشته اما هنوز 
یک دقیقه در یورو بـــرای انگلیس بازی 
نکرده و ممکن اســـت بعد از پنج ماه به 

ترکیب اصلی انگلیس برگردد.
بـــازی انگلیس و ســـوییس بـــه معنای 
رویارویی دو ســـتاره گذشته و حال خط 
میانی آرسنال است، گرانیت ژاکا و دکلان 
رایـــس. یاکیـــن همچنیـــن می تواند از 
سیلوان ویدمر که مقابل ایتالیا محروم 

بود، در ترکیب استفاده کند.

کوپاامریکا  نهایی  چهارم  یک  بازی  آخرین   
حساس ترین آنها هم هست، برزیل و اروگوئه 
در ساعات اولیه فردا در استادیوم آلجاینت 

لاس وگاس به مصاف هم می روند.
 اروگوئه تا اینجا بهترین تیم کوپا امریکا بوده 
که هر سه بازی اش را برده با 9 گل زده و تنها 
یک گل خورده. لاسلسته ابتدا 3 بر یک پاناما 
را برد، بعد پنج گل به بولیوی زد و با یک گل 
از سد امریکا گذشت. مارسلو بیلسا در بازی 
حذف  را  مسابقات  میزبان  اروگوئه  که  آخر 
بود  محروم  نیمکت  روی  نشستن  از  کرد، 
اما مرحله گروهی برای این مربی 68 ساله 

بسیار امیدوارکننده بود. او که نزدیک به 14 
ماه پیش مربی اروگوئه شده در 15 بازی با این 

تیم 10 برد به دست آورده است.
عنوان  مدافع  آرژانتین،  همراه  به  اروگوئه   
قهرمانی  عنوان   15 با  کوپا،  قهرمانی 
پرافتخارترین تیم امریکای جنوبی است اما 
از 13 سال دنبال  را بعد  نخستین قهرمانی 
می کند. این تیم در سه تا از چهار دوره اخیر 
کوپا به یک چهارم نهایی رسیده اما در هر 
مقابل   2015 سال  خورده؛  شکست  بار  سه 
 2021 سال  و  پرو  مقابل   2019 سال  شیلی، 

مقابل کلمبیا.

 آنها اما عزم خود را جزم کرده اند که امسال 
به مراحل بعدی بروند و می توانند خوشبین 
با  رسمی  مسابقه  آخرین  در  چون  باشند 
برزیل، مهر گذشته با 2 گل در مقدماتی جام 
جهانی 2026 به پیروزی رسیده اند. برزیل در 
مرحله گروهی کارش را با تساوی بدون گل 
مقابل کاستاریکا شروع کرد و در بازی بعدی 4 
بر یک برابر پاراگوئه به پیروزی رسید اما تساوی 
سلسائو  از  را  صدرنشینی  فرصت  کلمبیا  با 

گرفت و به این قرعه سخت دچارشان کرد.
در  داور  عملکرد  به  که  جونیور  دوریوال   
تساوی با کلمبیا بشدت اعتراض داشت، از 

ژانویه مربی برزیل شده و در هفت بازی اش 
شکست نخورده، حالا هم می خواهد با تداوم 
این روند بدون باخت، برزیل را برای سومین 
بار متوالی به نیمه نهایی کوپا امریکا برساند. 
برزیل که در فینال کوپا امریکای 2021 با یک 
گل مغلوب آرژانتین شد، به دنبال دهمین 
قهرمانی قاره است و ابتدا باید از اروگوئه عبور 
کند. برزیل در 13 بازی آخرش با اروگوئه 9 بار 
پیروز شده و در هشت تا از این بردها حداقل 

دو گل زده است.
 اروگوئه در این بازی احتمالاً مهاجم خود، 
ماکسیمیلیانو آرائوخو را در اختیار ندارد، او 

با امریکا  از یک برخورد شدید در بازی  بعد 
دچار آسیب دیدگی گردن شد و با برانکارد به 
بیرون زمین انتقال یافت. کریستین اولیورا 
در آن بازی جایش را گرفت و در این مسابقه 
هم می تواند به خط حمله پرقدرت تیم که 
فاکوندو پلیستری، نیکلاس دلاکروز و داروین 

نونیس را در اختیار دارد، ملحق شود.
 برزیل هم باید به قول دوریوال بازی بدون 
وینیسیوس جونیور را یاد بگیرد چون ستاره 
رئال مادرید با دریافت دو کارت زرد در مرحله 
گروهی محروم شده. در غیاب او فرصت بازی 

برای اندریک 17 ساله فراهم می شود.

مبارزه برزیل و اروگوئه در لاس وگاس برای نیمه نهایی
 سلسائو: انتقام یا حذف؟
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اروگوئه - برزیل

پاناما، میهمان ناخوانده یک چهارم نهایی کوپا

کلمبیا شکست ناپذیر می ماند؟

مرحله  ی  باز سومین  پاناما  و  کلمبیا 
یک چهارم نهایی کوپاامریکا را در ورزشگاه 
استیت فارم در آریزونا برگزار می کنند و 
برنده این دیدار در نیمه نهایی با برنده 

برزیل و اروگوئه روبه رو می شود.
ی  ز با سه  ز  ا ز  متیا ا هفت  با  کلمبیا 
صدرنشین گروه D شد و برای ششمین 
بار پیاپی به مرحله حذفی جام ملت های 
تیم نستور  یافت.  راه  امریکای جنوبی 
لورنزو که دو بازی اولش برابر پاراگوئه و 
کاستاریکا را با مجموع نتیجه 5 بر یک برد، 
با تساوی مقابل غول امریکای جنوبی، 
برزیل، صدرنشین گروه شد. در این بازی 
گل رافینیا را دانیل مونوس پاسخ داد که 
رکورد فوق العاده لورنزو مخدوش نشود. 
آرژانتینی دو سال است که مربی  این 
کلمبیا شده و در 23 بازی 17 برد و شش 

تساوی به دست آورده است.

از  تا  تیم دوازدهم رنکینگ فیفا در دو 
سه دوره قبل کوپاامریکا به نیمه نهایی 
مربیگری  با   2019 سال  فقط  رسیده، 
کارلوس کی روش نتوانستند از یک چهارم 
نهایی عبور کنند و حالا امیدوارند از سد 
بازی آخرش  کلمبیا دو  پاناما بگذرند. 
با پاناما را در مجموع 7 بر صفر برده که 

آخرین بازی اش پنج سال پیش بود.
پاناما در سال 2016 در نخستین حضورش 
در کوپاامریکا نتوانست از مرحله گروهی 
بالاتر برود و این نخستین حضور این تیم 
کونکاکاف در یک چهارم نهایی کوپاست. 
3 بر  C را  این تیم بازی اولش در گروه 
یک به اروگوئه باخت اما 2 بر یک میزبان 
مسابقات، امریکا را برد و 3 بر یک مقابل 
بولیوی به پیروزی رسید. پاناما به همراه 
کانادا دو تیم صعودکرده از مرحله گروهی 
از کونکاکاف بودند، این تیم با توماس 

کریستیانسن، مربی سابق لیدزیونایتد 
پیشرفت زیادی کرده و با آمدن این مربی 
دانمارکی در سال 2020 با 38 رتبه صعود 
در رنکینگ فیفا به رده چهل و سوم رسیده 
است. پاناما به دنبال نخستین پیروزی 
2005 است که  برابر کلمبیا بعد از سال 
در مسیر رسیدن به فینال گلدکاپ، جام 
قهرمانی ملت های کونکاکاف، در مرحله 
گروهی یک بر صفر و در نیمه نهایی 3 بر 

2 از سد کلمبیا گذشت.
کلمبیا در این بازی جفرسون لرما، هافبک 
کریستال پالاس را به دلیل محرومیت در 
آلبرتو کاراسکیا، بازیکن  اختیار ندارد. 
پاناما هم به خاطر دریافت کارت قرمز 
جلسه  دو  امریکا  با  بازی  در  مستقیم 

محروم شده است.

دژاووی یورو در کوپا
تقلب مسی از روی دست رونالدو

شاید برای لیونل مســـی که با قهرمانی 
کلکســـیون  قطـــر  جهانـــی  جـــام  در 
افتخاراتـــش را تکمیـــل کرده، کســـب 
جـــام در ایـــن دوره از کوپاامریـــکا بـــه 
انـــدازه دیگـــر بازیکنـــان ترکیـــب تیـــم 
ملی آرژانتین عاملی انگیزشـــی نباشد 
اما به قطـــع او دلش نمی خواســـت که 
داســـتان آرژانتیـــن صبح جمعـــه و در 
تقابـــل با اکـــوادور به پایان برســـد. چرا 
که مســـی پـــس از عملکـــرد نه چندان 
خـــوب در اوقات قانونـــی، اولین ضربه 
پنالتـــی تیمـــش را از دســـت داده بـــود 
و درســـت ماننـــد کریســـتیانو رونالدو، 
تحت فشـــارهای شدید رســـانه ای قرار 

. شت ا د
هشـــت ســـال بعـــد از اینکه مســـی در 
فینـــال کوپـــا امریـــکای 2016 یکـــی از 
ضربـــات پنالتـــی تیمش مقابل شـــیلی 
را از دســـت داد و بـــا شکســـت تیمش 
اشـــک ریخت، ضربه پاننکایـــی او راهی 
به دروازه اکوادور پیـــدا نکرد تا آرژانتین 
در آســـتانه حـــذف از کوپا امریـــکا قرار 
بگیـــرد. آن هم پس از ثبـــت رکورد صد 
درصـــد پیـــروزی در تمامـــی رقابت های 
و  جهانـــی  جـــام  قهرمانـــی  از  بعـــد 
صعـــود قاطـــع بـــا ســـه کلین شـــیت به 
مرحلـــه حذفـــی ایـــن جام. شـــاگردان 
فلیکس ســـانچز در اکوادور امـــا از این 
فرصـــت فوق العـــاده اســـتفاده نکردند 
و درخشـــش دوبـــاره امیلیانـــو مارتینـــز 
دروازه بـــان آلبـــی سلســـته در ضربات 
پنالتی رقابت با اکـــوادور، باعث حضور 

آرژانتین و مســـی در مرحله نیمه نهایی 
کوپا امریکا شـــد.

درســـت همان طـــور کـــه دیگو کاســـتا 
در تیـــم ملـــی پرتغـــال باعـــث نجـــات 
کریســـتیانو رونالدو از فشـــار ســـنگین 
رســـانه ای شـــد، امیلیانـــو مارتینـــز نیز 
با تکـــرار درخشـــش خـــود در ضیافت 
پنالتی هـــای تقابـــل بـــا اکـــوادور لیونل 
مســـی را از زیـــر آتـــش تنـــد انتقـــادات 
بیـــرون کشـــید. مارتینزی کـــه در جام 
جهانـــی، با عملکـــرد کم نقـــص مقابل 
هلند و فرانســـه از ارکان اصلی قهرمانی 
آرژانتیـــن بـــود و حـــالا پیـــروزی مقابل 
آرژانتیـــن در ضربـــات پنالتـــی با قدرت 
بـــالای پنالتی گیـــری او محـــال بـــه نظر 
می رســـد. از 24 پنالتی شلیک شده به 
ســـمت دروازه آرژانتین در زمان حضور 
مارتینـــز، تنهـــا 12 پنالتـــی تبدیل به گل 

شـــده و ایـــن آمار خـــود نشـــان دهنده 
عملکرد مؤثر ســـنگربان استون ویلا در 

خط دروازه آلبی سلســـته اســـت.
آرژانتین در مرحله نیمه نهایی با برنده 
رقابـــت کانـــادا و پاناما دیـــدار می کند و 
برای حضـــور بهتر در ایـــن مرحله، باید 
منتظر عملکردی بهتر از لیونل مســـی 
باشـــیم. بازیکنی که مشخصاً با افزایش 
ســـن، تأثیرگـــذاری ســـابق در ترکیب 
تیـــم ملی آرژانتیـــن را از دســـت داده و 
در دو رقابـــت نهایی جام، بـــرای اعاده 
حیثیت پا به زمین مســـابقه می گذارد. 
دفاع از عنوان قهرمانی در کوپا، مســـی 
را در تاریـــخ فوتبـــال آرژانتیـــن بیش از 
آنچه هســـت بـــه یـــک افســـانه تبدیل 
می کنـــد و شـــاید از دســـت دادن یـــک 
ضربه پنالتی، انگیـــزه ای مضاعف برای 

او در ادامـــه جـــام ایجاد کند.

  سرمربی: 
لورنزو

وارگاس
مونوس
سانچس
کوئستا
موخیکا
ریوس
اوریبه
آریاس

رودریگس
کوردوبا

دیاس

  سرمربی: 
کریستیانسن

موسکرا
موریو
فارینا
کوردوبا
هاروی
دیویس
بلکمن
مارتینس
ولچ
بارسناس
فاخاردو

1:30

کلمبیا - پاناما

  سرمربی: 
ساوت گیت

پیکفورد
واکر
کنزا

استونز
تریپیر

بلینگام
رایس
فودن
ساکا
کین
تونی

  سرمربی: 
یاکین

زومر
شار
رودریگس
آکانجی
ویدمر
ژاکا
فرویلر
ابیشر
اندوی
وارگاس
امبولو

19:30
انگلیس - سوییس

  سرمربی: 
کومان

فربروخن
دامفریس

دی فرای
 فان دایک

آکه
شوتن
رایندرز

مالن
سیمونز

خاکپو
دپای

  سرمربی: 
مونتلا

گونوک
مولدور
دمیرال
بارداکچی
کادی اوغلو
آیهان
یوکوشلو
ییلدیز
چالهان اوغلو
ییلماز
گولر

22:30

هلند - ترکیه

بامداد یکشنبه

بامداد یکشنبه
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لک و اخباری در لیست یحیی
با وجود پرُ بودن لیســـت باشـــگاه خوزســـتانی، طبق 
قانـــون آنهـــا بایـــد بازیکنـــان خارجی خـــود را کاهش 
بدهنـــد. بـــه اســـتناد ابلاغیه ســـقف بودجـــه و موارد 
ابلاغی در مورد ســـهمیه خارجی، احتمالاً کریســـتوفر 
کنـــت در مســـیر جدایی از این باشـــگاه قـــرار خواهد 
گرفـــت. این در حالی اســـت کـــه دروازه بان اتریشـــی 
یک فصل دیگـــر با فولاد قرارداد دارد. به نظر می رســـد 
محمدرضا اخبـــاری و حامد لک از نفرات مدنظر فولاد 
در فصـــل نقل وانتقـــالات هســـتند. البتـــه حامد لک 
تحت قرارداد گل گهر ســـیرجان اســـت، اما با پرداخت 

مبلغ رضایتنامـــه امکان جدایـــی اش وجود دارد.
 

خیبر با ستاره پرسپولیسی ادامه می دهد
خیبـــر خرم آبـــاد موفـــق شـــد بـــا قهرمانـــی در لیـــگ 
آزادگان جـــواز صعـــود به لیـــگ برتر را به دســـت آورده 
و لرســـتانی ها را بـــا اتفـــاق ویـــژه ای همراه کنـــد. یکی 
از اقدامـــات ایـــن باشـــگاه بـــرای حضـــوری موفـــق در 
لیگ برتر ادامه همـــکاری با ســـتاره های تأثیرگذارش 
اســـت. در راســـتای ایـــن سیاســـت باشـــگاه خیبـــر 
خرم آبـــاد با حمید طاهرخانی هافبک تکنیکی اســـبق 
پرســـپولیس نیز قراردادش را تمدید کرد. طاهرخانی 
که به عنـــوان یک اســـتعداد آینده دار  در پرســـپولیس 
برانکـــو ایوانکوویـــچ حضور یافته بود، بعـــد از جدایی 
از جمع سرخپوشـــان در فصل گذشـــته ســـتاره خیبر 
خرم آبـــاد لقب گرفت و بـــا ثبت گل و پـــاس گل قابل 
توجـــه و آماری ویژه در جمع شـــاگردان رضا مهاجری، 
بـــه این تیـــم در مســـیر صعود کمـــک کـــرد. اکنون در 
شـــرایطی که بحث زیـــادی دربـــاره آینـــده طاهرخانی 
وجود داشت، باشـــگاه خیبر خرم آباد اقدام به تمدید 
قرارداد ســـتاره جوان تیمش کرد تـــا او فصل آینده هم 

در ایـــن تیـــم کار را دنبال کند.

 خداحافظی سرباز ملوان
مجیـــد عیـــدی مدافـــع راســـت ملـــوان کـــه دو فصل 
گذشـــته بـــه عنـــوان بازیکن ســـرباز برای ایـــن تیم به 
میدان رفـــت و عملکـــرد خوبی هم داشـــت، با پایان 
دوران خدمـــت خود طی پیامـــی از هـــواداران ملوان 
خداحافظـــی کـــرد. عیـــدی در شـــرایطی از ملـــوان 
خداحافظـــی کـــرده کـــه پیرامـــون او شـــایعاتی مبنی 
بـــر احتمال پیوســـتنش به یکـــی از تیم هـــای مطرح 
صنعتی شـــنیده می شـــود. ایـــن بازیکن بـــزودی باید 
قـــرارداد جدیدش را امضـــا کند و باید دیـــد کدام تیم 
را به عنـــوان مقصد بعـــدی در فوتبال ایـــران انتخاب 

می کنـــد.

 گزینه های نیمکت پیکان
در روزهایـــی کـــه اکثـــر تیم هـــای مطـــرح لیـــگ یک 
اقدام بـــه انتخاب ســـرمربی خود بـــرای فصل جدید 
کرده انـــد، پیکانی هـــا هنـــوز اقدامـــی بـــرای برگزیدن 
نفـــر اول نیمکـــت خـــود انجـــام نداده اند. مســـئولان 
باشـــگاه پیـــکان تـــا چنـــد روز قبـــل امیدواری هایـــی 
نســـبت به محـــرز شـــدن تبانـــی در برخـــی بازی های 
مس رفســـنجان داشـــتند تا شـــاید بتواننـــد در لیگ 
برتر بـــه فعالیـــت خود ادامـــه بدهنـــد اما بـــا زمان بر 
شـــدن این مســـأله آنها نمی توانند بیـــش از این صبر 
کنند و برای بســـتن تیم در لیگ یـــک اقدام کرده  اند. 
تیم ریشـــه دار پایتخت که در سال های گذشته یکی از 
بازیکن ســـازترین ها بوده، حالا ســـعی دارد با انتخاب 
یک ســـرمربی باتجربه ســـریعاً بـــه لیگ برتـــر برگردد 
و گزینه هایـــی نیـــز برای این منظور مشـــخص شـــده 
اســـت. از باشگاه پیکان خبر می رســـد عبداله ویسی، 
محمود فکری، وحید رضایی، محمدرضا طهماســـبی 
و یکی دو ســـرمربی دیگـــر گزینه های اصلـــی هدایت 
خودروســـازان در فصل جاری هستند و با آنها مذاکره 

خواهد شـــد.

خبر لیگ ایران در جایگاه پنجم آسیا
وقتی»AFC«باماشوخیمیکند

در جدیدترین برآوردهای کنفدراســـیون 
فوتبـــال آســـیا )AFC( از لیگ هـــای ایـــن 
قـــاره، لیگ برتـــر کشـــورمان صاحب رتبه 
پنجم شـــناخته شـــده اما به نظر می رسد 
ایـــن نهاد قاره ای با ما ســـر شـــوخی دارد.
نه تنهـــا قریب بـــه نیمـــی از تیم های این 
لیـــگ نتوانســـته اند مجوزهـــای حرفه ای 
را کســـب کننـــد و غیر اســـتاندارد تلقـــی 
شـــده اند بلکه »لیگ یک« ایران با وضعی 
100 درجه بدتر انباشـــته از تیم هایی است 
کـــه از مؤلفه هـــای اولیـــه حرفـــه ای هـــم 
بی بهره اند و از هم اکنـــون به چهار – پنج 
باشـــگاه ایـــن لیگ ابلاغ شـــده کـــه برای 
انجام دیدارهای خانگی فصل بعدشـــان 
به اســـتادیومی بجز ورزشـــگاه های قبلی 
که به آنها رجـــوع می کردند، روی بیاورند، 
زیرا آن اســـتادیوم ها یا چمـــن مصنوعی 
دارنـــد یـــا اســـتاندارد نیســـتند. در لیگ 
برتـــر تعـــدد مشـــکلات از اینهـــا بســـیار 
فراتـــر مـــی رود. فصـــل پیـــش فزون تـــر 
 VAR از 95 درصـــد مســـابقبات بـــدون 
)سیســـتم داوری ویدیویی( برگزار شـــد، 
ولـــی در چند دیدار مهم از این سیســـتم 

اســـتفاده صورت گرفت و همین مســـأله 
یکدســـتی قضاوت هـــا را از لیـــگ گرفت. 
قانونـــی که بـــه عنـــوان »ســـقف مخارج 
عمومی« وضع شـــده بود، از ســـوی 7-8 
باشـــگاه لیـــگ به وضـــوح نادیـــده گرفته 
شـــد و بازیکنانی توســـط این باشـــگاه ها 
اســـتخدام شـــدند کـــه قیمـــت مجموع 
آنهـــا از رقم ذکر شـــده به عنـــوان حداکثر 
فراتـــر  باشـــگاه ها  عمومـــی«  ج  »مخـــار
می رفـــت و در عمـــل مجازات مانـــدگار و 
شایســـته ای هم در  مورد آنها اعمال نشد. 
بحـــث مالکیـــت خصوصی یـــا دولتی هم 
در اکثر باشـــگاه ها مبهم باقـــی ماند و نه 
تنها تفکیک مالکیت ســـرخابی ها بسیار 
دیر صـــورت گرفت بلکه هرگز مشـــخص 
و تفهیـــم عمومـــی نشـــد که آیـــا پولی که 
کارخانه هـــای بـــزرگ تولیدی کشـــورمان 
صرف تیمداری می کنند، قانونی هســـت 
یـــا خیـــر و اگـــر پـــول آن از درون دولـــت 
می آیـــد )که البتـــه می آیـــد( AFC چگونه 
می توانـــد عـــدم رعایـــت قواعـــد مربوط 
به لزوم مســـتقل و خودکفـــا و خصوصی 
بـــودن باشـــگاه های حاضر در لیـــگ ما را 

نادیـــده بگیرد.
 

تأدیب اخلاقی یا ثروت اندوزی؟!
مشـــکلات مالـــی عظیـــم ســـه چهـــارم 
تیم هـــای حاضـــر در لیـــگ برتـــر، دوره 
دچـــار  را  پیکارهـــا  ایـــن  بیست و ســـوم 
را  بازیکنـــان  و  کـــرد  انـــواع حاشـــیه ها 

کـــه حقوق شـــان را دیـــر به دیـــر و ناقص 
دریافـــت می کردنـــد، رودرروی مدیـــران 
باشـــگاه ها و مدیران را روبه روی ســـازمان 
لیگ قـــرار داد. هواداران ســـرخابی های 
تهـــران هم کـــه خـــود را تافتـــه جدابافته 
می داننـــد، در هر فرصتی به ســـوی وزارت 
ورزش لشکرکشـــی و مقابل ســـاختمان 
ایـــن وزارتخانـــه تظاهـــرات می کردنـــد تا 
بـــه رونـــد گـــردش کـــج و معوج امـــور در 
این باشـــگاه ها ایـــراد بگیرند و خواســـتار 
بهبـــودی هرچه ســـریع تر اوضاع شـــوند. 
ســـازمان لیگ هـــم بـــا اعمال  یکســـری 
بـــرای  ســـنگین  مالـــی  مجازات هـــای 
تیم هایـــی که بـــه اعتقـــاد این ســـازمان 
قواعـــد انضباطـــی و اجرایی لیـــگ را زیر 
پا گذاشـــته بودنـــد، این بـــاور را به وجود 
آورد کـــه درصدد تأدیـــب تیم های خاطی 
و بهســـازی رفتارها در لیگ نیست و فقط 
می خواهد انبان خود را تا ســـرحد امکان 

کند. پرپول تـــر 
 

واقعاً هنرمند هستید
این اتهام زمانی تشـــدید شد که دو – سه 
مربی شـــاغل در لیـــگ به ســـبب انتقاد 
از نحوه هـــای اجرایـــی ایـــن مســـابقات و 
نادیـــده گرفته شـــدن برخی اشـــتباهات 
داوری بیـــن 2 تا 5 میلیـــارد تومان جریمه 
نقـــدی شـــدند. ایـــن در حالـــی بـــود که 
ایرادگیری مدیـــران و مربیان باشـــگاه ها 
از طـــرق اجرایی لیگ تا بـــه آن حد پیش 

رفته بـــود که حتـــی می گفتند چـــرا بازی 
فـــلان رقیب مـــا باید دو ســـاعت زودتر از 
مســـابقه ما برگزار شـــود و به چه ســـبب 
داوری را بـــرای ما در نظـــر گرفته اند که دو 
ســـه ســـال پیش در بهمان دیدار حق ما 

را تضییع کرده اســـت.
لیگـــی کـــه در بعضـــی باشـــگاه های آن 

ســـرمربی چشـــم دیـــدن مدیـــر را ندارد 
در  بازیکنـــان  برخـــی  و  بالعکـــس(  )و 
مصاحبه های خـــود هرچه به زبان شـــان 
می رســـد، در نفـــی ایـــن و آن می گوینـــد، 
ســـزاوار هر رتبه و هر چیزی هســـت، بجز 
پنجم برشـــمرده شدن در آسیا. به همین 
خاطر اســـت که باید مجـــدداً تصریح کرد 

که شـــاید AFC فقط از ســـر مزاح چنین 
جایگاهـــی را به لیگ ایران ارزانی داشـــته 
اســـت. شـــاید هم آنها می خواهنـــد به ما 
بگویند واقعـــاً هنرمندید که توانســـته اید 
بـــا این همـــه عیـــب لیگ تان را بـــه پایان 
برســـانید و پیش از پایان،  از ریشـــه و پایه 

منهدم نشـــده اید!

گزارش یک

وصال روحانی
روزنامه نگار

سرمربی استقلال خوزستان معرفی شد
قهرمان صربستان، جانشین پورموسوی

ادعای باشگاه سپاهان
جدایی مغانلو و رضاییان قطعی نیست

 ســـرانجام بعـــد از بحـــث و گمانه زنی هـــای متعـــدد، تکلیف 
نیمکت اســـتقلال خوزستان نیز مشخص شـــد و همان طور 
که مدیـــران این باشـــگاه وعـــده داده بودند، یک ســـرمربی 
مطرح و اروپایی، قرار اســـت هدایت آبی پوشـــان را برعهده 
بگیـــرد. پس از اســـتعفای ســـیروس پورموســـوی، مدیریت 
اســـتقلال خوزســـتان به ســـراغ گزینه های مختلفـــی رفت و 
در نهایت و پـــس از جمع بندی میان دو ســـرمربی اروپایی، 
میـــودراگ بوژوویـــچ بـــه عنـــوان ســـرمربی جدید ایـــن تیم 
معرفی و انتخاب شـــد. میودراگ بوژوویچ که سابقه هدایت 
تیم هـــای مختلفـــی نظیر هایـــدوک بلگراد، پافـــوس یونان، 
دینامو مســـکو، آرســـنال و روســـتوف روســـیه، ســـتاره سرخ 
بلگـــراد و در آخریـــن تجربـــه اش، نفتچی باکـــوی آذربایجان 
را برعهـــده داشـــته، از فصل آینـــده روی نیمکت اســـتقلال 
خوزســـتان می نشـــیند. بوژوویچ با تیم های روستوف روسیه 
بـــه عنـــوان قهرمانی جـــام حذفی و با ســـتاره ســـرخ بلگراد 
صربســـتان، قهرمانی لیگ این کشـــور را به دست آورد و حالا 
قرار است به عنوان جانشین ســـیروس پورموسوی، هدایت 

اســـتقلال خوزســـتان را برعهده بگیرد.
باشگاه اســـتقلال خوزســـتان با انتشـــار این ویدیو، انتخاب 

میودراگ بوژوویـــچ را به عنوان ســـرمربی جدید خود اعلام 
کـــرد. رســـانه رســـمی باشـــگاه بـــا اعلام ایـــن خبر نوشـــت: 
»میـــودراگ بوژوویچ از کشـــور مونته نگرو، ســـرمربی جدید 
تیم فوتبال اســـتقلال خوزســـتان در بیست و چهارمین دوره 
لیـــگ برتـــر فوتبال ایـــران، جـــام خلیج فارس خواهـــد بود. 
ســـرمربی اسبق تیم های لوکوموتیو مســـکو، اف سی مسکو، 
ســـتاره ســـرخ بلگـــراد، آرســـنال تولا و نفتچی باکـــو هدایت 

آبی پوشـــان دیـــار کارون را در دســـت گرفت.«

مهـــدی آذربایجانـــی مدیرعامل باشـــگاه ســـپاهان درباره 
قانون ســـقف قرارداد ها می گوید: »ســـقف قـــرارداد قانونی 
اســـت که بایـــد رعایت شـــود. بعضاً گفته می شـــود ممکن 
اســـت توســـط بعضـــی باشـــگاه ها رعایت نشـــده و همین 
باعـــث رفتن بازیکنان به ســـمت باشـــگاه دیگر می شـــود. 
باشـــگاه ســـپاهان همیشـــه یک باشـــگاه خوش قول بوده 
و ســـعی کرده قوانیـــن را رعایـــت کند. اتفاقاتـــی که فصل 
قبل بـــرای ســـپاهان افتاد، بـــه دلیل همین شـــفافیتش 
بود. مـــا تلاش مـــان را می کنیم کـــه نقاط قوت و شـــاکله 
اصلـــی تیم حفـــظ شـــود و بتوانیم بـــا وضعیـــت موجود و 
داشـــته ها تیم را تقویت کنیم. واقعاً کار ســـاده ای نیست. 
رقابت سختی اســـت و دو تیم رقیب، ارزشی که برای شان 
گذاشـــته شـــده، ســـه برابر تیـــم ماســـت. ما باید ســـقف 
را رعایـــت کنیـــم و ایـــن باعث می شـــود بعضاً ســـتاره های 
ما جـــذب تیم های خارجـــی شـــوند. بهانه ها نبایـــد مانع 
افتخارآفرینـــی شـــود. ما همـــه تلاش مـــان را می کنیم که 
با وضعیـــت موجود و فضایـــی که برایمان سیاســـتگذاری 
شـــده، بهترین اتفاقات را در آســـیا رقم بزنیـــم. ما دو بازی 
هم نســـبت به ســـایر تیم ها اضافه تر داریم کـــه بتوانیم به 

لیگ نخبـــگان برویم.« 
مهـــدی آذربایجانـــی درباره رفتـــن یا مانـــدن ژوزه مورایس 
اینطـــور می گوید: »آخریـــن صحبتم با آقـــای مورایس این 
بود که ایشـــان با ما قـــرارداد دارد. صحبت ایـــن بود که به 

امید خـــدا  ادامه بدهد.« 
او در مـــورد جدایی شـــهریار مغانلـــو و رامیـــن رضاییان از 
ســـپاهان می گوید: »هنوز نه ولی آقای مغانلو پیشنهاداتی 

از باشـــگاه های خارجی داشـــته است .«

شروط سرمربی، روی میز مدیران مس رفسنجان
محرم می خواهد با توپ پر برگردد

مس رفسنجان در بیست و سومین دوره لیگ برتر، 
روزهای سختی را پشت سر گذاشت. روزهایی که 
این تیم را به انتهای جدول رده بندی نزدیک کرد و 
تا مرز بحران پیش برد.  اما در همین روزها محرم 
نویدکیا و تیمش ناجی مس شدند و توانستند با 
همان پتانسیل و ظرفیت مس را نه تنها از سقوط 
و رسیدن به بحران نجات دهند و نتایج بسیار 
خوبی کسب کنند، بلکه این تیم تا فینال جام 
حذفی هم پیش رفت و با بدشانسی جام را از 

دست دادند.  با پایان مسابقات انگار تازه روزهای 
تاریک برای مس رفسنجان شروع شد. موضوع 
فساد در این تیم در سال های گذشته حسابی 
رفسنجانی ها را به هم ریخت و حتی صحبت از 
سقوط آنها به میان آمد. در همین روزها خبر 
جدایی نویدکیا هم به موضوع مسی ها اضافه 
شد تا وضعیت این تیم مبهم تر از هر زمانی شود. 
به  را  کار  رفسنجان  مس  خصوص  در  شایعات 
جایی رساند که جدایی سرمربی و کادرفنی این 
تیم به طور قطعی مطرح می شد که در نهایت با 
صحبت های نویدکیا و اینکه قرار است در این تیم 

به کارش ادامه دهد، همه چیز آرام شد. 
اما حالا که قرار است محرم در مس به کارش ادامه 

دهد، انگار باز هم تیم محرم بلاتکلیف است. مس 
رفسنجان از جمله تیم هایی است که امکانات 
بسیار خوبی برای حضور در لیگ برتر دارد و در 
صورت مدیریت صحیح، این تیم می تواند به یک 

مدعی تبدیل شود. 
مس رفسنجان فصل گذشته را به خاطر نداشتن 
بازیکن و خالی بودن دست سرمربیان در حقیقت 
از دست داد و حالا انگار همان اتفاقات در حال 
تکرار است. محرم نویدکیا ماندگار شد اما این 
سرمربی حتماً شرط و شروطی داشته که به طور 
حتم حرفه ای بوده و اگر به آن شرط و شروط جامه 
عمل پوشانده شود، مس برای فصل آینده روزهای 

خوبی را تجربه خواهد کرد.

بیش از 400 بازیکن در لیگ بیست و سوم 
برای 16 تیم به میدان رفتند. از این تعداد 
به  30 هفته لیگ  تمام  بازیکن در   9 فقط 
میدان رفتند یعنی به طور میانگین از هر 45 
بازیکن یک نفر. این آمار هم قابل تأمل و هم 

نگران کننده است.
 

فقط یک گلر
حسین پورحمیدی دروازه بان موفق فصل 
گذشته آلومینیوم اراک جانشین محمدرضا 
اخباری شد که این دروازه بان هم یکی از 
خوب های تراکتور بود. او در تمام 30 هفته 
بازیکن ثابت تراکتوری ها بود. پورحمیدی اما 
در دو بازی اول مقابل سپاهان و پرسپولیس 
دو  داد  انجام  که  فاحشی  اشتباهات  با 
شکست متوالی را تجربه کرد. همین اتفاق 
انتقادهایی را برایش به همراه داشت. اینکه 
او شاید تجربه کافی برای بازی در تیم های 
اما روزهای خوب این  را ندارد.  پرطرفدار 
دروازه بان از هفته سوم آغاز شد؛ به طوری که 
تا پایان نیم فصل 10 کلین  شیت را به نام خود 

ثبت و از این بابت رکورددار شد. پورحمیدی 
در نیم فصل دوم هم 8 مرتبه دروازه اش را 

بسته نگه داشت.
 

قهرمان با یک سهمیه
از تیم های بالای جدول لیگ بیست و سوم 
تیم های استقلال و سپاهان هیچ نماینده ای 
در این جدول ندارند. پرسپولیس هم به 
عنوان قهرمان لیگ فقط یک بازیکن داشته 
که در تمام 30هفته به میدان رفته است. 
ی  قرمزها فاعی  د هافبک  یگی  ر مسعود 
پایتخت در 30هفته ای که به زمین رفته، در 
19 بازی بازیکن ثابت بوده و مجموع دقایق 

حضورش در زمین 1997 بوده است.
 

رکورد در اختیار شمس آذر
معمولاً در پایان هر فصل و از میان 16 تیم 
لیگ برتر بیشتر از 6-5 بازیکن را نمی دیدیم 
که در تمام 30 هفته به میدان رفته باشند. 
اما در لیگ بیست و سوم تیم شمس آذر یک 
رکورد جالب را به نام خود ثبت کرد. در تیم 

سعید دقیقی چهار بازیکن بودند که این آمار 
را به نام خود ثبت کردند. علی آزادمنش، 
امیرمحمد نسایی، پوریا سرآبادانی و حسین 
مصدوم  و  چهارکارته  هیچ وقت  گودرزی 
در  خوبی  به  را  خودشان  آنقدر  و  نشدند 
تمام  در  که  کردند  حفظ  مسابقه  شرایط 

بازی ها به میدان رفتند.
 

کاپیتان تیم سقوط کرده
هم  آبادان  صنعت نفت  سقوط کرده  تیم 
طالب  دارد.  جدول  این  در  نماینده  یک 
ریکانی کاپیتان نفتی ها که چند روز پیش 
خبر جدایی اش را از صنعت نفت رسانه ای 
ترکیب  در  لیگ  30هفته  تمام  در  کرده 
تیمش حضور داشت. طبق آمار موجود او 
در 18 بازی حضوری ثابت داشته و طی 2359 
دقیقه بازی اش شش گل زده و 3 پاس گل 

هم داده است.
 

فینالیست حذفی هم با یک بازیکن
نویدکیا  محرم  با  که  رفسنجان  مس  تیم 

در نیم فصل کاملاً متحول شد و توانست 
یک  فقط  برود،  هم  حذفی  جام  فینال  تا 
بازیکن داشت که در تمام هفته های لیگ 
به میدان رفت. محمدمهدی محبی در 17 
مجموع  در  و  داشت  ثابت  حضوری  بازی 
او سه گل زد و دو  2181 دقیقه بازی کرد. 

پاس گل هم داد.

 شماره 16 آلومینیوم هم هست
اکبرپور  یونس  نام  نفره   9 جدول  این  در 
ه  ید د هم  ک  ا ر ا لومینیوم  آ چپ  فع  ا مد
28بازی تعویض نشده و با  می شود. او در 
2692 دقیقه در  مجموع دو بازی دیگرش 
زمین بود. اکبرپور در این 30 هفته 4 پاس 

گل هم داده است.

بازیکنانی که تمام لیگ در زمین بودند
پای ثابت های لیگ، دو رقمی هم نشدند

اکبر منتشلو
خبر نگار

اخراج اخطار
 پاس
گل

گل
 دقایق

بازی
 بازی
ثابت

 تعداد
بازی

تیم نام بازیکن
 شماره
پیراهن

0 3 0 22* 2700 30 30 تراکتور تبریز 1 حسین پورحمیدی

0 0 4 0 2692 28 30 آلومینیوم  اراک 16 یونس اکبرپور

0 2 3 0 2626 28 30 شمس آذر 77 علی آزادمنش

0 2 6 2 2577 25 30 شمس آذر 7 امیرمحمد نسایی

0 3 1 8 2499 24 30 شمس آذر 10 پوریا سرآبادانی

0 3 2 4 2491 20 30 شمس آذر 21 حسین گودرزی

0 3 3 6 2359 18 30 صنعت نفت طالب ریکانی 10

0 2 2 3 2181 17 30 مس رفسنجان 30 محمدمهدی محبی

0 0 2 1 1997 19 30 پرسپولیس مسعود ریگی 5

جدول دقایق بازی 

علامت)*( نشان دهنده تعداد گل های دریافتی است.
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علیپور: درخواست 40 میلیاردی من واقعیت ندارد

از پرسپولیس، استقلال و سپاهان پیشنهاد دارم

آقـــای گل ســـابق فوتبـــال ایـــران کـــه در 
شـــش ســـال حضـــورش 72 گل بـــرای 
پرســـپولیس به ثمر رســـانده و پنجمین 
گلـــزن برتر تاریخ این باشـــگاه به شـــمار 
می آیـــد بعـــد از بازگشـــتش بـــه ایـــران، 
مصاحبـــه ای اختصاصی با ایران ورزشـــی 
انجـــام داد و دربـــاره شـــایعات اخیـــر 

کرد. صحبـــت 

 می گویند این روزها 
پیشنهادهای زیادی  داری 

و گزینه محبوب تیم ها و 
ایجنت ها هستی؟

به هـــر حـــال طبیعی اســـت کـــه من به 
عنـــوان لژیونری کـــه به ایران بازگشـــته 
و بازیکـــن آزاد هـــم محســـوب می شـــوم 
خیلی پیشنهاد داشـــته باشم. به همین 
خاطـــر ایجنت های خارجی در واتســـاپ 
و اینســـتاگرامم بـــه من پیغـــام می دهند 
و خواهـــان مذاکـــره بـــرای پیوســـتن به 
هســـتند.  اروپـــا  در  جدیـــد  تیم هـــای 

آنهـــا عملکـــردم را در ترانســـفرمارکت 
می بیننـــد و بعـــد از آنالیـــز خودشـــان 
ســـراغم می آینـــد. از آنجایی که باشـــگاه 
جدیـــد خواهانم هـــم نباید پولـــی بابت 
آزاد کردنـــم بپـــردازد خیلـــی پیشـــنهاد 
داشـــتم که البتـــه فعلاً هیچ پاســـخی به 

آنها نـــداده ام.
 از پیشنهادهای داخلی ات 

هم بگو. حضورت در کدامیک 
از آنها جدی شده؟

من از چنـــد تیم مطرح ایران پیشـــنهاد 
داشـــتم اما بـــه احتـــرام پرســـپولیس و 
هوادارانش در ابتدا به این باشـــگاه رفتم 
تـــا با آنها مذاکـــره کنم و رســـم ادب را در 
قبـــال تیم ســـابقم و هوادارانش که هنوز 
هم به من خیلـــی لطف داشـــته و دارند 

به جا آوردم.
 اما گفته شده تو برای عقد 

قرارداد با پرسپولیس خواهان 
رقم 40 میلیاردی شده ای؟

بـــه هیـــچ وجـــه چنیـــن چیـــزی صحت 
نـــدارد. مـــن هیـــچ رقمـــی بـــه باشـــگاه 
پرســـپولیس پیشـــنهاد نـــدادم و اصـــلاً 
حرفی از رقم خاصی با باشـــگاه نداشتم.

 نماینده باشگاه با شما چه 
صحبتی داشت و پاسخ نهایی 

شما به ایشان چه بود؟
من صحبت هـــا و پیشـــنهادات نماینده 

را شـــنیدم و در  باشـــگاه پرســـپولیس 
حال بررســـی این پیشـــنهاد و حرف های 

مطرح شـــده هســـتم.
 با توجه به سیاست باشگاه 

پرسپولیس آنها می خواهند تو 
را با سقف رقم قرارداد باشگاه 

جذب کنند اما می گویند 
تو چون لژیونر هستی رقم 

بالاتری می خواهی.
زمانـــی کـــه قصـــد جدایـــی داشـــتم و 
قراردادم هم با پرســـپولیس تمام شـــده 
بـــود خـــودم بـــه باشـــگاه رفتم تـــا برای 
رقم پایـــه قـــراردادم و... اقـــدام کنم که 
احتـــرام باشـــگاه را حفظ کـــردم. این بار 
هـــم در باشـــگاه حـــرف زدیـــم و طبیعتاً 
بـــه عنـــوان بازیکنی که شـــش ســـال در 
پرســـپولیس بـــودم و بـــرای ایـــن تیم در 
کنـــار هـــواداران بـــا حمایت آنهـــا خیلی 
گل زدم و موفقیـــت کســـب کـــردم توقع 
داشـــته و دارم کـــه شـــأن و شـــخصیتم 
حفظ شـــود. مـــن بهترین گلـــزن تاریخ 
لیـــگ برتر پرســـپولیس هســـتم و چه در 
ایـــران و آســـیا گل های خـــوب و زیادی را 

برای پرســـپولیس زدم.
 به نظر از بعضی از اتفاق ها 

ناراحتی؟
من از ســـپاهان، تراکتور و استقلال هم 
پیشـــنهاد داشـــتم امـــا واقعـــاً نمی دانم 

چه کســـانی و چطـــور بعضـــی از ارقام را 
از جانب مـــن مطرح کرده انـــد در حالی 
که من روحم هـــم از آن ارقامی که گفته 
شـــده خبر ندارد. همه خـــوب می دانند 
که من پرسپولیســـی هســـتم بـــه همین 
دلیل حتمـــاً آنهایی که واقعـــاً نمی دانم 
چه کســـانی یـــا چـــه جریانی هســـتند با 
مطـــرح کردن رقـــم 40 میلیـــاردی حتماً 
خواســـته اند مـــن را رودرروی هـــواداران 
قـــرار دهند که ایـــن اصـــلاً کار اخلاقی و 

درســـتی نبوده است.
 حالا تصمیم آخرت چیست؟

فعلاً تصمیـــم نگرفته ام اما حتماً ســـعی 
می کنـــم بهتریـــن تصمیم ممکـــن را در 
مورد خـــودم و آینده فوتبالـــی ام بگیرم.
 در خصوص یورو و تیم مورد 
علاقه ات چه صحبتی داری؟

مـــن از بچگی طرفـــدار پرتغـــال و هوادار 
کریس رونالدو هســـتم و واقعاً دوســـت 
دارم این تیم قهرمان شـــود. بـــاور کنید 
وقتی تصویـــر گریه رونالدو را دیدم بغضم 
گرفـــت. ان شـــاءالله بـــا قهرمانـــی یورو، 
کریـــس جشـــن گرفتـــه و بـــا قهرمانی از 
فوتبال کنـــار خواهد رفت. البته امباپه را 
هم خیلی دوســـت دارم اما رونالدو را به 
خاطر نـــوع فوتبالش و تعصبـــی که دارد 
بـــه گونه ای دیگر تمجیـــد می کنم و چند 

ســـال اســـت که او را بهتریـــن می دانم.

گزارش

 ناصر قراگزلو
خبرنگار

و  نونـــد  بیرا علیرضـــا  ی  ماجـــرا
پرســـپولیس و دو هفتـــه بعـــد از 
شـــوک فســـخ قـــرارداد او همچنان 
شـــتی  سرنو و  م  بهـــا پرا تـــی  نکا
نامشـــخص دارد تـــا جایـــی که در 
اوج اخبـــار مربوط به بازگشـــت او 
به یکبـــاره خبر خـــروج قطعی اش 
از پرســـپولیس به گوش می رســـد 
و دوباره مســـائلی مطرح می شـــود 
کـــه انگار هر دو طـــرف دارند زمینه 
بازگشـــت این دروازه بـــان را فراهم 

می کننـــد!
انتشـــار ویدیویـــی  بـــا  بیرانونـــد 

ی  ا جـــر ما شـــب  شـــنبه  ر چها
اختلافاتش با باشـــگاه پرسپولیس 

را وارد فـــاز تـــازه ای کـــرد.
جدا از مســـأله غر زدن به رسانه ها، 
پیشکســـوتان و مدیران باشـــگاه، 
صحبت هـــای بیرانونـــد چند نکته 
مهم داشـــت. اول اینکه او فســـخ 
قراردادش را کاملاً قانونی دانســـت 
و گفت خلافی نکـــرده، دوم اینکه 
تأکید کـــرد 2 میلیـــارد تومان دیگر 
از پرســـپولیس  طلب دارد و ســـوم 
اینکه ســـر تصمیمش هست و باید 

بـــه تصمیم او احترام گذاشـــت.
بیرانونـــد تأکیـــد کـــرده 2 میلیـــارد 
تومـــان دیگر از پرســـپولیس  طلب 
دارد و اگـــر ایـــن  طلب مربـــوط به 
فصـــل اخیـــر باشـــد بـــا توجـــه به  

بنـــدی که در قـــراردادش گنجانده 
شـــده فســـخ او قانونی بوده اما اگر 
ایـــن  طلـــب 2 میلیـــاردی مربـــوط 
بـــه فصول گذشـــته باشـــد فســـخ 

غیرقانونی اســـت. 
بـــا ایـــن حـــال اینکـــه بیرانونـــد با 
فســـخش  یـــد  می گو طعیـــت  قا
بـــرای  می توانـــد  بـــوده  قانونـــی 
پرسپولیس خطرناک باشد و شاید 
در جلســـه کمیته تعیین وضعیت 
دســـت بالا بـــا بیرانوند باشـــد که 
اینطوری برای باشـــگاه و مدیرانش 

اصـــلاً خـــوب نخواهد شـــد.
البتـــه در واکنش بـــه صحبت های 
بیرانوند، رضـــا درویش مدیرعامل 
باشـــگاه پرســـپولیس تأکیـــد کرده 
هـــر آنچه دربـــاره  بند فســـخ وجود 

دارد قانونی است و منتظر تصمیم 
قانون خواهنـــد ماند. جالب اینکه 
درویش هـــم به گونـــه ای صحبت 
کرده کـــه انگار خیالـــش از قانونی 
بـــودن تعهـــدی کـــه ایجـــاد کرده 
راحـــت اســـت یـــا حداقـــل اینکه 

نمی خواهـــد کـــم بیاورد!
از طـــرف دیگـــر اینکـــه بیرانونـــد 
می خواهد ســـر تصمیمـــش بماند 
یعنـــی اینکـــه ماجـــرای بازگشـــت 
او و وســـاطت برخـــی افـــراد بـــرای 
یـــا  بازگشـــتش درســـت نیســـت 
حداقل اینکـــه خیلی رو نیســـت.

بـــا ایـــن وجـــود از صبـــح جمعـــه 
دوبـــاره جهـــت اخبـــار و شـــایعات 
به ســـمتی رفته که انـــگار بیرانوند 
در پرســـپولیس نخواهـــد ماند که 

در ایـــن صـــورت هم پرســـپولیس 
بایـــد بـــه صـــورت جدی تـــر دنبال 
دروازه بان جدید باشـــد هم اینکه 
ماجـــرای اختـــلاف بیـــن بیـــرو و 
پرســـپولیس حادتر خواهد شـــد.

البتـــه اخبـــار روز جمعـــه بـــاز هم 
متناقض بـــوده به طوری که برخی 
می گویند بیرانوند برای بازگشـــت 
اعلام آمادگـــی کرده که با پاســـخ 
منفی مدیران باشگاه پرسپولیس 
مواجـــه شـــده و از طـــرف دیگـــر 
برخـــی اخبار نشـــان دهنده قطعی 
احتمـــال  و  او  یـــی  جدا شـــدن 
حضـــورش در تراکتور تبریز اســـت 

امـــا عجیب اینکه هیـــچ خبری از 
پیوســـتن قطعی به این تیم هم 

شـــنیده نمی شود.

خیال راحت درویش و بیرانوند
هم فسخ قرارداد قانونی است هم بند فسخ

 اورونوف در پاریس
پرسپولیس در هلند

لیســـت تیـــم ملـــی فوتبـــال ازبکســـتان بـــرای المپیک 
2024 پاریـــس اعلام شـــد و مطابق انتظارات، اوســـتون 
اورونـــوف ســـتاره پرســـپولیس به عنـــوان یکی از ســـه 
ســـهمیه بزرگســـال تیم ملی ازبکســـتان در این لیست 
قـــرار دارد. ایـــن اتفـــاق، به منزلـــه غیبـــت اورونوف در 
تمرینات آماده ســـازی پیش فصل پرســـپولیس و اردوی 
هلنـــد خواهـــد بـــود. از امـــروز تـــا شـــروع رقابت های 
المپیـــک، بیســـت روز باقی مانـــده و اولین دیـــدار تیم 
المپیـــک ازبکســـتان در فرانســـه، ۱۹ روز دیگـــر مقابل 
اســـپانیا در ورزشـــگاه پارک دپرنس برگزار خواهد شـــد.
 ازبکســـتان کـــه در ایـــن دوره از المپیـــک بـــا تیم هـــای 
اســـپانیا، جمهوری دومنیکـــن و مصر همگروه اســـت، 
از شـــانس خوبی برای تاریخ ســـازی و حضور در مرحله 
حذفـــی المپیک برخـــوردار اســـت و در صـــورت صعود 
ازبکســـتان در مرحلـــه حذفـــی، حضـــور اورونـــوف در 
پرســـپولیس نیـــز به تعویـــق می افتـــد. آخریـــن رقابت 
مرحلـــه گروهی ازبکســـتان، روز سه شـــنبه ۹ مـــرداد با 
جمهـــوری دومنیکن خواهـــد بـــود و در بهترین حالت 
و با محاســـبه زمـــان اســـتراحت اورونوف، ایـــن بازیکن 
در هفته ســـوم مرداد بـــه تمرینات پرســـپولیس اضافه 
خواهد شـــد. بـــا توجه بـــه اینکه هنـــوز زمـــان برگزاری 
هفته های نخســـت لیگ مشـــخص نیســـت، نمی توان 
بـــا قاطعیت گفـــت کـــه اورونـــوف دیدارهـــای ابتدایی 
سرخپوشـــان پایتخـــت در فصـــل جدیـــد لیـــگ برتـــر 
ایـــران را از دســـت خواهد داد اما غیبـــت او در اردوهای 
آماده ســـازی پیش فصـــل، قطعـــاً به پرســـپولیس ضربه 

زد. خواهد 

 آخرین اخبار درباره چهار گزینه
 نقل و انتقالاتی

علـــی علیپـــور، محمدرضـــا آزادی،  مهـــدی لیموچی و 
محمدرضا اخباری چهار بازیکنی هســـتند که مذاکرات 
بـــا آنهـــا در مراحل نهایی قـــرار دارد و پرسپولیســـی ها 
امیدوارند حداقـــل دو بازیکن از بین ایـــن چهار نفر را 

در اوایـــل هفته آینـــده رونمایی کنند.
مذاکره پرســـپولیس با علی  علیپور بـــه دلیل اختلاف 
مالی فعلاً  متوقف شـــده و قرار اســـت در یکـــی، دو روز 
آینـــده سرنوشـــت نهایی این انتقال مشـــخص شـــود. 
ظاهراً باشـــگاه پرســـپولیس معتقد اســـت رقم قرارداد 
علیپـــور بایـــد کمتـــر از قـــرارداد ملی پوشـــان این تیم 
باشـــد و با ارائه پیشـــنهاد خود، در انتظار پاسخ نهایی 

این بازیکن اســـت.
مهـــدی لیموچـــی و محمدرضـــا اخبـــاری هـــم  کـــه 
گزینه های اصلی پرســـپولیس برای جانشـــینی ترابی و 
بیرانوند به شـــمار می روند، فعلاً با مشـــکل رضایتنامه 
مواجه انـــد امـــا باشـــگاه پرســـپولیس امیدوار اســـت 
بتواند مشـــکل این دو بازیکـــن را در روزهای آینده حل 
کند. باشگاه پرســـپولیس مذاکره با باشگاه آلومینیوم 
اراک و گل گهر ســـیرجان بـــرای دریافـــت رضایتنامه را 

آغاز کرده اســـت.
محمدرضا آزادی دیگر بازیکن مدنظر پرســـپولیس نیز 
با وجود علاقه مندی به حضور در جمع سرخپوشـــان، 
توافقنامه ای با یک باشـــگاه اماراتـــی امضا کرده که باید 
تکلیف آن ابتدا مشـــخص شـــود. آزادی قرار اســـت در 
روزهای آینده با مذاکره بین باشـــگاه نساجی و باشگاه 
اماراتـــی، وضعیت نهایـــی خود برای امضـــای قرارداد با 

پرســـپولیس را به مدیران این باشـــگاه اعلام کند.

3 مرداد شروع اردوی هلند
بعـــد از صـــدور مجوز کار خـــوان کارلوس گاریـــدو برای 
حضور در پرســـپولیس به نظر می رســـد این مربی و دو 
دســـتیارش طی هفته جاری وارد ایران شوند. به گفته 
درویش ممکن اســـت حضـــور گاریدو در تهـــران کوتاه 
باشـــد و شـــاید این مربـــی به تهـــران بیایـــد، امکانات 
تمرینـــی تیمش را ببینـــد و برگردد و شـــاید هم بیاید و 

بماند تـــا تمرینات را اســـتارت بزند.
در هر حال طبق اعلام مدیرعامل باشـــگاه پرسپولیس 
اردوی ســـرخ ها در هلنـــد از ســـوم مردادمـــاه شـــروع 
خواهد شـــد کـــه برای ایـــن منظـــور این تیـــم احتمالاً 
حـــدود یک هفته قبل از رفتن بـــه هلند تمرینات خود 

را آغـــاز خواهند کرد.
پیش بینی می شـــود تمرینات پیش فصل پرســـپولیس 
از هفتـــه آینـــده و احتمـــالاً قبـــل از تعطیلات تاســـوعا 
و عاشـــورا آغاز شـــود. شـــاید هـــم شـــروع تمرینات به 
روزهـــای 27 و 28 تیرماه موکول شـــود، تیم تحت نظر 
گاریدو ســـه چهـــار روزی تمریـــن کرده و ســـپس راهی 
اردوی هلنـــد شـــود کـــه ایـــن حالـــت دوم محتمل تـــر 

. ست ا

چابرادزه – پرسپولیس جدی شد
باشـــگاه پرســـپولیس این روزها مذاکرات خود را برای 
خرید بازیکنان جدید آغاز کـــرده و در تازه ترین گام به 

دنبال خرید یک مدافع خارجی رفته اســـت.
گریگول چابرادزه نام مدافعی اســـت که پرســـپولیس 
بـــه ســـراغ او رفتـــه و مذاکراتی را هـــم با ایـــن بازیکن 
انجام داده و به توافقاتی دســـت یافته است .چابرادزه 
فصل گذشـــته با انتقال زمســـتانی بـــه ذوب آهن وارد 
فوتبـــال ایـــران شـــد و جالب اینکه مســـیر مشـــابه با 
گولســـیانی را طی کـــرد و حالا ممکن اســـت هم تیمی 
گئورگی شود. این مدافع 28 ساله در لیگ گرجستان 
بـــا دیناموباتومی قهرمان شـــده و فصـــل پیش هم در 

ترکیـــب ذوب آهن نمایش خوبی داشـــت.
جالب اینکه او در ســـال های گذشـــته کـــم و بیش به 
تیم ملی کشـــورش هـــم دعوت شـــده و ۹ بـــازی ملی 
انجام داده اســـت. این بازیکن در پســـت دفاع راست 
به میدان مـــی رود و در صورت ایـــن انتقال، جایگزین 

دانیال اســـماعیلی فر خواهد شـــد.

حرکت تاریخی باشگاه؛  طلب ها صفر شدشنبه مهم پرسپولیس؛منتظر تمدیدها باشید

باشـــگاه پرســـپولیس روز پنجشـــنبه 
اتفـــاق بزرگـــی را رقـــم زد کـــه شـــاید 
مســـیر نقـــل و انتقالاتی این باشـــگاه 
را دچـــار یـــک جهـــش جـــذاب کند. 
باشـــگاه پرســـپولیس روز پنجشـــنبه 
تمـــام مطالبات دو ســـه فصـــل اخیر 
بازیکنانـــش را پرداخـــت و بـــا همـــه 
تســـویه حســـاب کامل کرد تا آنهایی 
که بـــرای تمدیـــد نکـــردن بهانه های 
مالی داشـــتند، دیگر بهانه ای نداشته 

. شند با

هـــر چنـــد برخـــی از ایـــن بازیکنـــان 
قـــراردادی بـــا پرســـپولیس ندارنـــد و 
آزادنـــد تـــا با تیم هـــای خواهانشـــان 
مذاکـــره کـــرده و قـــرارداد ببندند اما 
آنهایی که یا مســـتقیم یا غیرمستقیم 
گفته انـــد اولویت شـــان مانـــدن در 
پرســـپولیس و تمدید قـــرارداد با این 
باشـــگاه اســـت با آنچه روز پنجشنبه 
اتفـــاق افتـــاد دیگر بهانـــه ای ندارند و 
حالا که با آنها تســـویه حســـاب شده 
و اکثـــراً ارقام درشـــت و چشـــمگیری 
دریافـــت کرده انـــد بایـــد بـــرای عقد 

قـــرارداد پا پیـــش بگذارند.
پیش بینـــی می شـــود با ایـــن اتفاق از 
امروز )شـــنبه( باشـــگاه پرســـپولیس 

و  بازیکنـــان  آمـــد  و  رفـــت  محـــل 
باشـــد  بیشـــتری  مدیربرنامه هـــای 
و پروســـه تمدیـــد قـــرارداد بـــا برخی 
بازیکنان ســـرعت و شـــدت بیشتری 
بگیـــرد هرچند در مـــورد برخی از آنها 
حداقـــل اینکه پیشـــنهادهای بســـیار 
بالاتـــر باشـــگاه های دیگـــر می توانـــد 
همچنان موانعی برای ادامه همکاری 

بـــا پرســـپولیس ایجـــاد کند.
احتمالاً بازیکنانـــی مثل علی نعمتی، 
عیســـی آل کثیر و فرشـــاد فرجی طی 
امروز و فردا بـــرای تمدید اقدام کنند 
هر چنـــد دربـــاره برخی از آنهـــا اخبار 
و شـــایعات متناقضـــی هـــم به گوش 

. سد می ر

بـــا توجه بـــه اولیـــن پرداختـــی عمده 
بانـــک شـــهر شـــاید پنجشـــنبه اخیـــر 
بهترین روز پرسپولیســـی ها از ابتدای 
ســـال بوده چرا که بازیکنـــان این تیم 
به یکباره تمام مطالبات دو ســـه فصل 

اخیر خـــود را دریافـــت کردند.
بازیکنان، مربیان و عوامل تیم چیزی 
حدود 22 درصـــد از قرارداد فصل اخیر 
خـــود را  طلـــب داشـــتند. همچنین با 
قهرمانی در لیگ برتر، آپشـــن قهرمانی 
آنهـــا نیز فعال شـــده بـــود کـــه ظاهراً 

5 درصـــد رقـــم قراردادشـــان بـــود. از 
ســـوی دیگـــر پرسپولیســـی ها آپشـــن 
دو قهرمانـــی فصـــل گذشته شـــان در 
جام حذفـــی و لیـــگ را که یک ســـال 
منتظـــرش بودنـــد امـــروز دریافـــت 
کردنـــد. ضمنـــاً گروهـــی از بازیکنان از 
لیگ بیســـت و دوم نیـــز 5 درصد رقم 
قراردادشـــان را  طلب داشـــتند که آن 

مطالبـــات هم پرداخت شـــد.
با این حســـاب بازیکنان پرســـپولیس 
بخصوص آنهایی که رقم قراردادشـــان 
بـــالا و درشـــت بـــود روز پنجشـــنبه با 
پیامـــک واریـــزی چشـــمگیری مواجه 
شـــدند که تعـــداد صفرهـــای آن واقعاً 
هیجان انگیـــز بـــود کـــه می تـــوان بـــا 

آن برنامه هـــای زیـــادی را پیـــش بـــرد 
حتی برای فوتبالیســـت ها که نســـبت 
به مـــردم عـــادی درآمد بالایـــی دارند 

جالـــب توجه خواهـــد بود.
البتـــه ظاهـــراً باشـــگاه پرســـپولیس 
کـــه  یـــی  ش ها ا د پا رقـــم  ع  مجمـــو
بابت پـــاداش بـــرد در فصـــل اخیر به 
بازیکنـــان پرداخـــت کـــرده بـــود را از 
مجمـــوع پرداختی به اعضـــای تیم کم 
کرده اســـت که این عدد کســـر شـــده 
شـــاید برای بازیکنانی کـــه قراردادهای 
چنـــد میلیـــاردی دارنـــد چنـــدان بـــه 
چشـــم نیایـــد امـــا بـــرای اعضـــای تیم 
کـــه قراردادهای پایینی دارند ســـنگین 

بوده اســـت.

نقل و انتقالات

گزارش

اتفاق روز

پرسپولیس6

خ پوشان از فروش حسن استقبال می کنند فنونی زاده: پورعلی گنجی تعصبش را نشان دادسر

پس از جام جهانی قطر بود که برخی 
از هواداران تیم ملی قطر به صفحه 
عبدالکریم حمله کردند و این مدافع 
هم پاسخ آنها را به شکل تندی داد. 
اتفاقی که برای حسن گران تمام شد و 
شیخ جاسم، رئیس فدراسیون فوتبال 
قطر به او اعلام کرد دیگر حق حضور 
در لیگ این کشور را ندارد و باید در 
تیم های دیگری به کار خود ادامه دهد.

 مدافع چپ قطری که در نیم فصل 
گذشته به جمع قرمزها اضافه شد و 
به واسطه فیزیک بدنی فوق العاده، 
البته روحیه ورزشی  کیفیت بازی و 
بسیار مورد توجه هواداران قرار گرفت. 
این بازیکن در شرایطی به پرسپولیس 
ملحق شد که بعد از مشکلات سیاسی 
پیش آمده برای او در کشور قطر، فوراً 

خاک این کشور را ترک کرد.

 بعد از قهرمانی حسن با پرسپولیس، 
سمی  ر پست  یک  فع  ا مد ین  ا
عذرخواهی گذاشت و به نظر می رسد 
تا  توانسته  را  مشکلات سیاسی اش 
همین  به  کند،  حل  زیادی  حدود 
واسطه تیم های قطری برای بازگشت 
کار  به  دست  خود  سابق  ملی پوش 
شدند و نامه های رسمی خود را روانه 

باشگاه پرسپولیس کردند.

 حالا از راهرو های ساختمان باشگاه 
که  می رسد  گوش  به  لیس  پرسپو
مدیران این تیم هم از جدایی مدافع 
قطری با پرداخت یک رضایتنامه یک 
میلیون دلاری استقبال خواهند کرد 
تردید  باعث  که  اصلی  موضوع  اما 
واکنش  شده،  پرسپولیس  مدیران 
منفی هواداران در شرایط کنونی است 
اسماعیلی فر  و  بیرانوند  ترابی،  که 
نظر  به  ندارند.  مشخصی  وضعیت 
می رسد اگر پرسپولیس موفق شود 
مت  خد به  کیفیت  با یکن  ز با یک 
بگیرد و رضایتنامه مد نظرش از سوی 
شود،  پرداخت  قطری  باشگاه های 
با توجه به شرایط سنی عبدالکریم 
حسن او را به فروش خواهند رساند.

 البته این مدافع قطری در گفت و گویی 
تأکید  داشت  السد«  »دیوان  با  که 
نمی تواند  قطری  تیم  هیچ  که  کرد 
نشان  شواهد  اما  کند.  جذب  را  او 
این  قضایی  مشکلات  اگر  می دهد 
بازیکن قطری حل شود، خودش هم 
از حضور در فوتبال کشورش استقبال 

خواهد کرد.

اســـبق  مدافـــع  فنونـــی زاده  مرتضـــی 
پرســـپولیس و تیم ملـــی دربـــاره نقل و 
انتقـــالات و خـــط دفاع تیـــم محبوبش 

صحبـــت می کنـــد.

 در خصوص حضور گاریدو 
در پرسپولیس چه صحبتی 

دارید؟
خوبـــی  نســـبتاً  تیم هـــای  در  گاریـــدو 
کار کـــرده و در تیم هـــای آســـیایی هـــم 
مربیگـــری کرده کـــه فکـــر می کنیم این 
تجربـــه بـــه حضـــورش در پرســـپولیس 
خیلی کمـــک کند. امیدوارم او شـــرایط 
تیـــم را در وضعیت خیلـــی خوبی حفظ 
کـــرده و از عنوان قهرمانی پرســـپولیس 

دفـــاع کند.
 در رابطه با شرایط خط 

دفاعی پرسپولیس با توجه 
به اینکه تنها پورعلی گنجی 

قراردادش را تمدید کرده چه 

نظری دارید؟
پورعلـــی گنجـــی بـــا تمدید قـــراردادش 
در حالـــی که چنـــد پیشـــنهاد دیگر هم 
داشـــت تعصب خـــودش را نشـــان داد. 
از طرفی گولســـیانی هم بـــا پیغام خیلی 
مثبتی کـــه داده می مانـــد و فکر می کنم 
خیال پرســـپولیس از بابت دفاع میانی 
راحت خواهد شـــد. برای دفاع راســـت 
هم می تـــوان از کنعانی زادگان اســـتفاده 

. کرد
 اما دانیال و نعمتی هم هنوز 

تمدید نکرده اند؟
مـــا در جناح چـــپ عبدالکریم حســـن 
را داریـــم کـــه مهـــره اصلـــی ماســـت به 
همیـــن دلیـــل مشـــکلی در دفـــاع چپ 
باقـــی نمی ماند و چند مدافـــع به عنوان 
بازیکـــن جایگزیـــن می خواهیـــم کـــه 
مشـــکلی از این بابت نخواهیم داشـــت. 
مـــن فکر می کنـــم نعمتی قـــراردادش با 
پرســـپولیس را تمدید می کنـــد و دانیال 
هـــم در نهایت قید حضـــور در تیم دیگر 

را خواهـــد زد.
 بیرانوند هم مانده که فعلاً 

بر سر آپشن و مسائل مالی با 
باشگاه به مشکل خورده است!

بـــه هـــر حـــال فوتبـــال حرفه ای شـــده 
و باشـــگاه هـــم طبـــق قـــراردادی کـــه با 
بازیکنان منعقد می ســـازد بایـــد به مفاد 
قـــرارداد عمـــل کنـــد امـــا بازیکـــن هـــم 
بایـــد تا حدودی انعطاف داشـــته باشـــد 
چون پرســـپولیس امســـال باید در لیگ 
نخبـــگان هـــم از حیثیت فوتبـــال ایران 

دفـــاع کند.

نقل و انتقالات

محمدرضا رحیم پور
خبرنگار
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مصاحبه و خبر

پرویز مظلومی: باید ببینیم نکونام 
چه بازیکنی را می خواهد

پرویز مظلومی پیشکســـوت اســـتقلال درباره بازیکنان 
ایـــن تیم بـــرای فصـــل جدیـــد رقابت های لیـــگ برتر 
می گویـــد: »باید ببینیم لیســـت جدید جـــواد نکونام 
چیســـت و باشـــگاه باید با لیســـت نکونام جلو برود. 
اگر قرار باشـــد خـــارج از لیســـت جلو بـــرود دوباره با 
همان مشـــکلاتی که در فصل گذشـــته مواجه شـــدیم 
و اســـتقلال از آن مسأله متضرر شـــد مواجه خواهیم 
بود امیدوارم امســـال شـــاهد مشکلات ســـال گذشته 
نباشـــیم. باید ببینیم مربی چه بازیکنی را می خواهد. 
مـــن که نمی توانم در این زمینـــه اظهارنظر کنم. مربی 
روی سیســـتمی کـــه کار می کند بر اســـاس آن بازیکن 
جذب می کند. مـــا نمی توانیم به مربـــی بگوییم فعلاً 
بازیکن را با توجه به بودجه ای که هســـت جذب کند. 
اگـــر آن بودجه را بخواهیم صرف جـــذب چند بازیکن 
خارجی کنیم دســـت مان بسته اســـت، بودجه ناچیز 

اســـت و الان نیـــز قیمت ها خیلی بالا رفته اســـت.«
مظلومی در پاســـخ به این پرســـش که مگـــر قرار نبود 
با آمدن هلدینگ مشـــکل بودجه استقلال حل شود، 
ایـــن طـــور می گویـــد: »بودجه حل اســـت و مشـــکل 
خاصـــی وجود ندارد، بودجه ســـقف دارد و ســـقف آن 
۴۲۰ میلیـــارد اســـت و باید طبق ســـقف بازیکن جذب 
کنیم. اگر قرار اســـت خلاف کنیم فاتحـــه آن خوانده 
شـــده اســـت. نرخـــی در خصـــوص جـــذب برخـــی از 
بازیکنان شـــنیده ام که حدود ۱۰۰ میلیارد اســـت. البته 
حـــق بازیکنان ما اســـت کـــه از لحاظ زندگـــی و آینده 

تأمین باشـــند اما ایـــن قیمت ها واقعی نیســـتند.«
 

حامدی فر در لیست زیر25 ساله ها
اگـــر قـــرارداد حامدی فر با اســـتقلال تمدید شـــود، او 
جـــزو بازیکنانی خواهد بـــود که در گروه 25 ســـاله ها 
قـــرار خواهـــد گرفت. براســـاس تقســـیم بندی جدید 
ســـازمان لیـــگ، گروهـــی از بازیکنـــان در دســـته 25 
ســـاله ها قرارخواهنـــد گرفـــت، گروهـــی 23 ســـاله و 
گروهـــی هـــم بزرگســـال کـــه حامدی فـــر در صـــورت 
تمدیـــد قـــرارداد با اســـتقلال جزو بازیکنان 25 ســـاله 

خواهـــد بود.

فیفا منعی برای بازی کردن یامگا ندارد

در روزهـــای اخیـــر دربـــاره یامـــگا مهاجـــم تأثیرگـــذار 
آبی پوشـــان که در حادثه ای دچار مصدومیت از ناحیه 
چشـــم شـــد و ادامه بازی هـــا را از دســـت داد، مطالبی 
منتشـــر شـــد و در نهایت اســـتقلالی ها قصد دارند او را 
از لیســـت تیمشـــان خارج کننـــد. البته اســـتقلالی ها 
بـــازی کردن ایـــن بازیکن را منـــوط به اســـتعلام از فیفا 
کرده انـــد. اما بـــه نظر می رســـد این موضوع بـــرای فیفا 
حل شـــده اســـت و مشـــکلی برای یامـــگا وجـــود ندارد 
چرا کـــه در مقدماتی جـــام جهانی ســـال 1994، دیوید 
گوالتیـــری مهاجـــم تیم ملـــی ســـن مارینو در بـــازی با 
انگلیـــس گل نخســـت بـــازی را در ثانیه هشـــتم به ثمر 
رســـاند. هرچند انگلســـتان آن مســـابقه را با زدن ۷ گل 
با پیـــروزی به پایان بـــرد اما همان تـــک گل مانع صعود 
انگلیس به جام جهانی شـــد. نکته کجاست؟ بازیکنی 
کـــه جام جهانـــی را از انگلیس گرفت، تنها یک چشـــم 
داشـــت و به همین صـــورت برای تیم ملی کشـــورش به 
میـــدان رفته بـــود و فیفـــا مشـــکلی برای ایـــن موضوع 

. نداشت

اولویت با تشکیل تیم بانوان
براســـاس ابلاغیه ای که از ســـوی کنفدراسیون فوتبال 
آسیا شـــده، تیم های حرفه ای حاضر در لیگ برتر باید 
تیـــم بانوان تشـــکیل دهند. در همین راســـتا مدیران 
باشـــگاه استقلال طرحی برای تشـــکیل تیم بانوان نیز 
مـــد نظر دارند کـــه حداکثر تا یک ماه آینـــده به مرحله 
اجـــرا در خواهد آمد. با تأســـیس تیم فوتبـــال بانوان 
اســـتقلال، عملاً شرط کنفدراســـیون محقق می شود 
و دیگـــر هیـــچ شـــایعه و شـــائبه ای پیرامـــون حضـــور 
آبی پوشـــان در لیـــگ نخبـــگان آســـیا در کار نخواهد 
بود. باید دید مدیران اســـتقلال چه زمـــان این اقدام 

را عملـــی خواهند کرد.
 

فسخ با گلر بوسنیایی
باشـــگاه اســـتقلال قرارداد دروازه بـــان خارجی خود 
را فســـخ کرده اســـت. باشــــگاه اســـتقلال اخیراً با 
دروازه بـــان خارجـــی قـــرارداد امضا کرده بـــود اما به 
دلیـــل اینکه قـــرار اســـت حســـینی دوباره بـــه این 
تیم بازگـــردد، با پرداخت مبلغی این قرارداد فســـخ 
شـــده اســـت. موضوع فســـخ قرارداد بـــا دروازه بان 
خارجی البتـــه ارتباطی با مخالفت نکونام نداشـــته 
و براســـاس خبرهایی که به دســـت ایران ورزشـــی 
رســـیده مدیران استقلال شـــخصاً چنین تصمیمی 

را اتخـــاذ کرده اند.
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احتمال یک تغییر بزرگ در خط دفاع آبی
یحیی به دنبال صید مرادمند

جواد نکونام انتخاب می کند
مهاجمان معمولی یا یک مهاجم تراز اول

استقلال بر اســـاس برنامه ای که جواد 
نکونـــام تدویـــن کـــرده، قرار اســـت در 
خط دفـــاع کمتریـــن تغییر را داشـــته 

. شد با
 این تصمیم به دلیل عملکرد مطلوبی 
اســـت کـــه از خط دفـــاع اســـتقلال در 
فصـــل بیســـت و ســـوم به جـــا مانـــده 

 . ست ا
گذشـــت  کـــه  فصلـــی  در  اســـتقلال 
کلین شـــیت های بســـیاری داشـــت که 
عـــلاوه بـــر سیدحســـین حســـینی که 
نقشـــی کلیـــدی در این موفقیـــت ایفا 
کرد، مدافعان نیز تأثیر بســـزایی در این 
وضعیت داشتند و موفق عمل کردند. 
بـــه ایـــن ترتیـــب قـــرار اســـت همـــه 
مدافعان حفظ شـــوند اما مسأله ای که 
وجود دارد این اســـت که مرادمند، هم 

از تراکتور پیشـــنهاد همـــکاری دریافت 
کرده و هـــم از تیـــم فولاد خوزســـتان. 
دلیـــل اینکـــه فولادی هـــا نیـــز به صف 
مشـــتریان مرادمنـــد ملحق شـــده اند 
آشـــنایی یحیـــی گل محمـــدی بـــا این 

بازیکن اســـت. 
یحیـــی زمانـــی کـــه در پدیـــده حضـــور 
از  بـــا مرادمنـــد کار کـــرده و  داشـــت 
ویژگی های فنی ایـــن بازیکن کاملاً آگاه 
اســـت. به این ترتیب حضـــور مرادمند 
در فـــولاد را نبایـــد چنـــدان مســـأله ای 
کوچک شـــمرد و آشـــنایی گل محمدی 
با این بازیکن ممکن اســـت سرنوشت 
مرادمنـــد را در اســـتقلال دچـــار تغییر 
کنـــد. به هرحـــال تاکنون نیـــز مدیران 
اســـتقلال دربـــاره اینکـــه مرادمنـــد را 
بـــه طـــور قطـــع می خواهنـــد یـــا خیر 
اظهارنظـــر رســـمی نداشـــته اند و خود 
مرادمنـــد نیـــز در صحبت هایش اعلام 
نکـــرده قطعاً فصـــل بعد در اســـتقلال 

خواهـــد بود.

ــال  ــتقلال در ح ــالات در اس ــل و انتق نق
انجــام اســت و بــا توجــه بــه تجربیاتی که 
در ایــن راســتا وجــود دارد، قطعــاً تیمــی 
می توانــد خوشــبین بــه موفقیــت خــود 
باشــد کــه در این بــازه عملکــرد مطلوبی 

از خــود بــه نمایــش بگــذارد. 
در فصــول گذشــته اســتقلال بارهــا از 
 نداشــتن مهاجم درجه یــک لطمه دیده 

است.
ــال ها از  ــتقلال س ــز اس ــار نی ــواه آم ــه گ  ب
داشــتن آقــای گل ایرانــی محروم بــوده و 
چنــد فصــل پیش بــود کــه شــیخ دیاباته 
توانست با 15 گل زده آقای گل لیگ برتر 
ــدان  ــال ها فق ــن س ــه ای ــا درهم ــود ام ش
مهاجــم گلــزن ایرانــی کــه صاحب کفش 
طــلا نیــز باشــد، در اســتقلال بــه وضــوح 

احســاس شــده اســت. 

غ از اینکــه قــرار اســت  بــا ایــن حــال فــار
گلــزن اســتقلال در فصــل جــاری چــه 
کســی باشــد و کــدام یــک از مهاجمــان 
بــار ســنگین گلزنــی را به دوش بکشــند، 
ن  ســا رشنا کا ز  ا ی  ر بســیا ســته  ا خو
ــت  ــن اس ــام ای ــواد نکون ــتقلالی از ج اس
ــش  ــردن پیرامون ــلوغ ک ــای ش ــه ج ــه ب ک

بابــت جــذب مهاجمــان معمولــی درجه 
ــد  ــذب کن ــراز اول ج ــم ت ــک مهاج دو، ی
تــا هزینــه ای کــه قــرار اســت بــه پــای 
جــذب چنــد مهاجــم گل نــزن ریختــه 
شــود، بــه یــک بازیکــن گلــزن داده شــود 
تــا اســتقلال از نظــر گلزنــی در فصــل آتــی 

ــد. ــاس نکن ــتی را احس ــم و کاس ک

نقل و انتقالات

نکته روز

سوژه

پرداخت 
پاداش ها و 
آپشن هایی 

که در 
گذشته 

لحاظ شده 
در برهه 

کنونی 
ممکن 
نیست

درخواست های بازیکنان پای میز مذاکره
آپشن هارا بدهیدتا قرارداد ببندیم

 
یکـــی از دلایلی که حرکت اســـتقلال 
را در نقـــل و انتقـــالات پیـــش فصل 
قـــدری کند کـــرده درخواســـت های 
تمـــام  دریافـــت  بابـــت  بازیکنـــان 
مطالبـــات باقی مانده خـــود از فصل 
پیـــش و پاداش ها اســـت. در دوران 
مدیران گذشته اســـتقلال بندهایی 
در قـــرارداد بازیکنـــان لحـــاظ شـــده 
کـــه تعهدات قابـــل توجهـــی را برای 
مدیـــران بعدی اســـتقلال بـــه وجود 
آورده اســـت. برخـــی مدیران ســـابق 
اســـتقلال بـــرای اینکه بـــه اصطلاح 
بازیکنـــان را نســـبت بـــه عمـــل بـــه 
وظایف خود در باشـــگاه بـــا انگیزه تر 
کنند، در قراردادهـــای آنها بندهایی 
قرارداده انـــد که از لحـــاظ مالی برای 
مدیران کنونی مشـــکل آفرین شـــده 

. ست ا
بندهایی همچون رضایت ســـرمربی 
یـــا مدیرعامل، حق مســـکن، تعداد 
گل زده، پـــاس گل، قهرمانـــی و ایـــن 

قبیل شـــروط که در قـــرارداد برخی 
بازیکنان وجـــود دارد حالا کار را برای 
مدیـــران اســـتقلال دشـــوار کـــرده و 
بازیکنـــان در مذاکراتی که با مدیران 
فعلی دارند خواســـتار تعیین تکلیف 
آپشـــن هایی شـــده اند که در دوران 
مدیران قبلی برای آنها لحاظ شـــده 

. ست ا
مدیـــران کنونی باشـــگاه اســـتقلال 
نیـــز حاضر بـــه پرداخت آن شـــروط 
نیســـتند چون اگـــر بخواهند همین 
حالا آن اعـــداد و ارقامی که بازیکنان 
محاســـبه کرده انـــد را تســـویه کنند 
باید رقم قابل توجهـــی از بودجه ای 
که برای خریـــد بازیکن جدید درنظر 
گرفتـــه شـــده را به پای آپشـــن هایی 
بریزنـــد کـــه در گذشـــته از ســـوی 

مدیران لحاظ شـــده اســـت.
طبق برآوردی که مســـئولان باشـــگاه 
اســـتقلال کرده اند عمل به تعهدات 
مدیـــران ســـابق میلیاردهـــا تومـــان 
هزینـــه روی دوش باشـــگاه خواهـــد 
گذاشـــت وعملاً فعالیـــت در نقل و 
انتقـــالات پیش فصل لیگ بیســـت 
و چهارم دشـــوار و حتـــی غیر ممکن 
خواهـــد شـــد. بنابرایـــن مدیـــران 
باشـــگاه اســـتقلال بایـــد براســـاس 
اولویت هـــای خـــود پیـــش برونـــد و 

پرداخـــت پاداش هـــا و آپشـــن هایی 
که در گذشـــته لحاظ شـــده در برهه 

کنونـــی ممکن نیســـت.
برخی بازیکنـــان در مذاکـــرات خود 
قبـــول کرده اند کـــه بـــدون دریافت 
مطالبات گذشـــته بار دیگـــر قرارداد 
خـــود را به امضـــا برســـانند اما برخی 
هم هســـتند کـــه پای شـــان را داخل 
یک کفش کرده اند تا هر طور شـــده 
مبالغ مورد نظر را از باشـــگاه دریافت 
کرده و بـــا جیب پر پول تـــری گام به 

فصل بعـــد بگذارند.
در  اســـت  ممکـــن  فـــوق  چالـــش 
روزهای آتی نیز رونـــد تمدید قرارداد 
بـــا برخـــی بازیکنان را بســـیار مختل 
کنـــد و ایـــن مســـأله در نهایـــت بـــه 
ماهیت کلی نقل و انتقالات باشـــگاه 
اســـتقلال لطمـــه جبران ناپذیر وارد 
کنـــد. از دســـت باشـــگاه اســـتقلال 
هـــم در ایـــن شـــرایط کاری ســـاخته 
نیســـت و یـــا بازیکنان باید شـــرایط 
مالی باشـــگاه را درک کنند و یا اینکه 
راه تیم دیگـــری را در پیـــش بگیرند 
کـــه انتخاب مســـیر دومی هـــم برای 
بازیکـــن خطراتـــی در پـــی خواهـــد 
داشـــت و هـــم باشـــگاه را از لحـــاظ 
برخـــورداری از نیروهـــای قابل قبول 

خالـــی خواهـــد کرد.

معرفی اعضای هیأت مدیره استقلال
تعیین مدیرعامل، به زودی

 پیشنهاد بالا، عقب نشینی باشگاه
رضاوند-استقلال؛ مذاکرات ادامه دارد

 باشـــگاه اســـتقلال در هفته های پایانی لیگ بیســـت و سوم 
به هلدینگ خلیج فارس واگذار شـــد. این اقدام ســـبب شد 
مدیرعامل ســـابق اســـتقلال از ســـمتش کنار گذاشته شود. 
هرچند که خطیر تلاش فزاینده ای در راســـتای تداوم حضور 
در باشـــگاه استقلال داشـــت، اما به توفیق نرسید و درنهایت 
برکنار شـــد تا فرشید ســـمیعی به عنوان سرپرست موقت در 

این باشـــگاه به فعالیت ادامه دهد.
هرچنـــد کـــه بعـــد از واگـــذاری اســـتقلال بـــه هلدینـــگ 
خلیج فـــارس گفته شـــد کـــه مدیریت ایـــن باشـــگاه در خفا 
به عهده احمد شـــهریاری اســـت و علی عســـگری نیز اشراف 
قابل توجهـــی روی تصمیمات دارد، اما در ظاهر ســـمیعی به 

عنـــوان سرپرســـت در این باشـــگاه فعالیـــت کرد.
حـــالا کـــه اعضای هیـــأت مدیـــره باشـــگاه اســـتقلال معرفی 
شـــده اند، از او به عنـــوان مدیرعامل آتی این باشـــگاه نیز یاد 
می شـــود. قرار شـــده در نشســـتی که در روز های آتـــی برگزار 

می شـــود مدیرعامل باشگاه اســـتقلال نیز از بین افراد حاضر 
در بدنـــه هیأت مدیره این باشـــگاه انتخاب شـــود.

اعضای هیأت مدیره باشگاه اســـتقلال به این شرح هستند: 
۱- احمـــد شـــهریاری ۲- فرشـــید ســـمیعی ۳- مهـــدی افضلی 

۴- مصطفـــی کارخانه ۵- مهـــدی حیدرزاده

دربـــاره مانـــدن یـــا نمانـــدن آرش رضاوند در اســـتقلال حرف و 
حدیث های بســـیاری به گوش می رســـد و تکلیف ایـــن بازیکن 
بـــا اســـتقلال هنـــوز روشـــن نیســـت. برخـــی از تصمیم گیران 
اســـتقلال اعتقـــاد دارند بایـــد بازیکن بهتری در پســـت رضاوند 
جذب شـــود و از طرفی نکونـــام همچنان معتقد اســـت که این 

بازیکـــن می تواند به او در فصل بیســـت و چهـــارم کمک کند. با 
توجه به اینکه مدیران اســـتقلال نیز ناچارند بر اســـاس لیستی 
کـــه نکونام بـــه آنها داده، جلو بروند و ســـرمربی اســـتقلال هم 
نام این بازیکن را در فهرســـت خود قرار داده، مدیران باشـــگاه 
اســـتقلال اقداماتی در راســـتای تمدیـــد قرارداد با ایـــن بازیکن 

انجام دادنـــد که موفقت آمیـــز نبود.
گفتـــه می شـــود رضاونـــد در قـــدم اول مذاکرات، پیشـــنهادی 
داده که موجب عقب نشـــینی مدیران باشـــگاه اســـتقلال شده 
اســـت. روایت های متعددی درباره پیشـــنهاد رضاوند نقل شده 
اســـت. صحبـــت از ۳۰ تا ۴۰ میلیـــارد تومان دســـتمزد برای یک 
فصل اســـت که اگـــر این موضوع صحت داشـــته باشـــد، باید با 
قطعیت اعلام کـــرد که این بازیکن در اســـتقلال نخواهد ماند، 
چون حامیان آنچنانی هم در باشـــگاه ندارد و فقط به خواســـت 

نکونام با او مذاکره شـــده اســـت.
قرار است تکلیف این بازیکن نیز در روز های آتی روشن شود.

گزارش خبری

حمیدرضا عرب
خبر نگار
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حرکت لاک پشتی در نقل و انتقالات
 جای خالی 

 ستاره ها 
در خریدهای آبی

اســـتقلال در نقل و انتقـــالات پیش 
آنچنـــان  تاکنـــون عملکـــرد  فصـــل 
درخشـــان و چشـــمگیری نداشـــته 
اســـت. در روز هـــای اخیـــر باشـــگاه 
اســـتقلال با دوبازیکن بوســـنیایی به 
توافق رســـید که یکی از این بازیکنان 
دروازه بان بـــود. به تازگی مشـــخص 
شـــده باشـــگاه اســـتقلال خواهـــان 
ادامـــه همـــکاری بـــا ایـــن دروازه بان 
نیســـت و قـــراردادش فســـخ خواهد 

. شد
دربـــاره دیگـــر بازیکـــن بوســـنیایی 
)زیکیلیـــچ( نیـــز تردید هایـــی وجود 
دارد و هنـــوز تکلیف این بوســـنیایی 
نیـــز مشـــخص نشـــده اســـت. گفته 
زیکیلیـــچ در تســـت های  می شـــود 

پزشـــکی حضـــور یافتـــه، هرچند که 
ایفمـــارک حضـــور ایـــن بازیکـــن را در 
تســـت های پزشـــکی تأییـــد نکـــرده 
است. با این حال مســـئولان باشگاه 
اســـتقلال ظاهـــراً روی ایـــن بازیکن 
نظـــر مســـاعد دارنـــد و می خواهنـــد 
قـــراردادش پابرجا بمانـــد و باید دید 
ایـــن بازیکـــن آیـــا از نظر فنـــی ارزش 

خریـــدن داشـــته یـــا خیر؟!
خـــارج از موضـــوع جـــذب بازیکنان 
خارجـــی، امـــا باشـــگاه اســـتقلال در 
روز هـــای اخیـــر ۲ بازیکـــن داخلی را 
نیـــز بـــه خدمـــت گرفته کـــه چندان 
و  نقـــل  ر  د خصی  شـــا ن  یکنـــا ز با
انتقالات نیســـتند؛ اسلامی و زکی پور 
بازیکنانـــی هســـتند که به خواســـت 
جـــواد نکونـــام و تأیید مدیـــران این 

باشـــگاه جـــذب شـــده اند.
گرچـــه زکی پـــور بازی هـــای زیـــادی 
در ترکیـــب ســـپاهان انجـــام داده و 

بازیکـــن باتجربه ای اســـت، اما از نظر 
عمق تأثیرگـــذاری به خصوص در فاز 
هجومی تیم ســـپاهان آمـــار آنچنان 
قابـــل توجهی از این بازیکن منتشـــر 

نشـــده است.
تنهـــا مزیت زکی پور تـــداوم حضور در 
ترکیب ســـپاهان و همچنین آشنایی 
با بازی در ترکیب اســـتقلال است که 
باید دید چه سرنوشـــتی رقم خواهد 
خـــورد و آیـــا ایـــن بازیکـــن می توانـــد 
دوران نه چنـــدان ناموفـــق خـــود در 
همـــکاری قبلی با اســـتقلال را این بار 
جبـــران کرده و از خاطر هواداران این 

باشـــگاه پاک کند یـــا خیر؟!
دربـــاره اســـلامی نیز که دیگـــر خرید 
اســـتقلال محسوب می شـــود، هرگز 
با قطعیـــت نمی توان ســـخن گفت. 
ایـــن بازیکن نیز با وجـــود برخورداری 
از امتیاز جوانی روشـــن نیست که در 
ترکیب اســـتقلال به بازیکنی محوری 

تبدیـــل خواهد شـــد یا خیر؟!
بـــه هرحـــال خریدهای انجام شـــده 
نسبت به آن اسامی که ابتدای فصل 
منتشر شد، تفاوت آشکاری دارد و به 
نظر می رســـد باشگاه اســـتقلال هنوز 
نتوانســـته آن بازیکنانی که نام شـــان 
در هفته هـــای اخیـــر بار هـــا مطـــرح 
شـــده را برای حضور در این باشـــگاه 

کند. راضی 
کـــه  ر  یی پـــو قا آ ب  جـــذ حتـــی 
می توانســـت بـــه یـــک بـــرگ برنـــده 
بـــرای اســـتقلال در نقـــل و انتقالات 

تبدیـــل شـــود، محقـــق نشـــد.
لازم بـــه ذکر اســـت که اســـتقلال در 
روزهـــای اخیر بـــا بازیکنانی همچون 
ســـهرابیان و جلالی قـــرارداد منعقد 
کرد که البتـــه جلالی در حال جدایی 
است و ســـهرابیان نیز جزو بازیکنان 
این تیم محســـوب می شـــود و گزینه 

جدیـــدی به حســـاب نمی آید.



در حاشیه

شرکت آدیداس این روزها مشغول رونمایی 
از لباس هـــای اول، دوم و ســـوم تیم هـــای 
باشـــگاهی تحت قرارداد با خـــود برای فصل 
جدید اســـت. در ایـــن بین اما ایـــن کمپانی 
آلمانـــی اقـــدام بـــه تولیـــد و رونمایـــی یک 
محصول جالب توجه کرده  اســـت. دشداشه 
فوتبالـــی، جدیدترین اثر شـــرکت آدیداس 
اســـت که این مجموعه اقدام بـــه معرفی آن 

کرده  است. 
دشداشـــه، لباس نخی بلند و راحتیِ اســـت 
که مردم عرب و بعضی مســـلمانان غیرعرب 
معمولاً با چفیه و عقال می پوشند. گاهی روی 

دشداشه، عبا نیز پوشیده می شود.

رونمایی از دشداشه فوتبالی

حامد جیرودی
خبرنگار

iranvarzeshii

بازتاب

 تونی کروس و توماس مولر،   در یک مصاحبه ویدیویی جذاب با هم  درباره شغل بعدی شان شوخی کردند. 
مولر با اینکه مثل کروس بازنشســـته نشـــده  ولی می داند که کم کم به زمان خداحافظی با فوتبال نزدیک 
می شود.  به همین خاطر بود که وقتی این دو ستاره کهنه کار آلمان مقابل  دوربین فدراسیون فوتبال این 
کشـــور نشستند، درباره شغل بعدی شـــان  و احتمال فعالیت به عنوان کارشناس تلویزیونی حرف زده و با 
هم  شوخی کردند.  کروس با اشاره تلویحی به اینکه خودش تمایل  چندانی به مربیگری ندارد، گفت: »به 
نظرم توماس مربی می شود. او فوتبال را خوب  می فهمد و عاشق فوتبال است. از طرف دیگر او بازیکنان را 
خیلی خوب  می شناسد و آنها را عالی آنالیز می کند.« ولی مولر پاسخ داد: »نه، من قطعاً کارشناس تلویزیونی 
 می شوم تا از فوتبالیست هایی که در دوران فوتبالم اذیتم کردند، انتقام  بگیرم. با چماق سراغ شان می روم 

و حال شان را می گیرم. بعد هم گره  کراواتم را مرتب می کنم و ادامه می دهم.«

مولر: 
کارشناس 

می شوم تا 
فوتبالیست ها 

را با چماق بزنم

عکس روز

ورود خانواده ها به تصمیم گیری فوتبالیست ها درباره انتخاب تیم آینده

هر چه همسرم بگوید

فصل نقل و انتقالات که از راه می رســـد، اخبار 
زیـــادی پیرامـــون جدایی بازیکنـــان از تیم ها 
و پیوستن شـــان بـــه تیم های دیگـــر به گوش 
می رســـد. در ایـــن میـــان طبیعـــی اســـت که 
نارضایتـــی بازیکن از تیم فعلـــی اش به لحاظ 
شرایطی که دارد و یا پیشنهاد بهتری که از تیم 
دیگری دریافت کرده، در جدایی او مؤثر باشد. 
در ایـــن میان، دلال هـــا و ایجنت ها نیز نقش 
عمده ای در جابه جایی بازیکنان ایفا می کنند 
چرا که هر چقدر بتوانند انتقال های بیشتری 
انجـــام دهند، ســـود بیشـــتری نصیب شـــان 
می شود. اما حالا مدتی است که گزینه دیگری 
هم در تصمیم گیری فوتبالیست ها در انتخاب 
تیم آینده شان بسیار مؤثر است و آن همسران 

و یا بعضاً خانواده های آنها هستند.
آنهایی که اخبار فوتبال اروپا و جهان را دنبال 
می کنند، احتمالاً شـــنیده اند که زمانی لیونل 
مسی پیشنهاد یک میلیارد دلاری از الهلال برای 
حضـــور در این تیم دریافت کرده بود ولی خبر 
رســـید با وجود اینکه این فوق ستاره آرژانتینی 
سفیر گردشگری عربستان بود، آنتونلا همسر 

مسی، بشدت با انتقال همسرش به عربستان 
مخالف بـــود و در نهایت زندگی در امریکا را به 
عربســـتان ترجیح داد تا این انتقـــال بزرگ با 
شکست مواجه شـــود. مانند سرخیو راموس 
کاپیتان اســـبق رئال مادرید و یا هوگو لوریس 
دروازه بان ســـابق فرانســـه که همسران شان 
مخالـــف حضـــور آنهـــا در عربســـتان بودند. 
هر چنـــد که در ایـــن میان، جورجینا همســـر 
کریســـتیانو رونالدو، به حضور او در عربستان 
رضایـــت داد و همه جا همراه این فوق ســـتاره 

پرتغالی دیده می شود.
البتـــه ایـــن مخالفت هـــا تنهـــا مربـــوط بـــه 
نیســـت.  عربســـتان  فوتبـــال  در  حضـــور 
لوئیـــس فان خال ســـرمربی هلندی ســـابق 
منچســـتریونایتد که زمانـــی در بایرن مونیخ 
هـــم کار کـــرده بـــود، فـــاش کرد ســـال ۲۰۱۵ 
چطـــور لیـــزا همســـر تومـــاس مولـــر مانع از 
انتقال ۸۴ میلیون پوندی این ســـتاره آلمانی 
به اولدترافورد شـــده است. در این بین حتی 
راموس پس از جدایی از جمع کهکشـــانی ها 
از منچســـتریونایتد پیشـــنهاد داشـــت ولـــی 
خبر رســـید همســـر معروفـــش پیـــلار روبیو 
کـــه یک مجـــری تلویزیونی هم هســـت مانع 
از انتقالـــش به جمع شیاطین ســـرخ شـــده 
ولی در عـــوض به حضور رامـــوس در پاریس 
و حضـــور در PSG رضایـــت داد. در این بین، 
زین الدین زیدان هم زمانی گزینه جانشـــینی 
منچســـتریونایتد  در  سولشـــائر  اوله گنـــار 

شـــده بود ولی نشـــریه »رکورد« نوشـــت این 
موضوع برای ورونیک، همسر زیدان چندان 
جذابیتی نـــدارد و او هیچ تمایلـــی به زندگی 

کردن در شـــهر منچســـتر ندارد.
تابســـتان ۲۰۱۷ اورتـــون بـــه اولیویـــه ژیرو که 
جایگاهش در ترکیب آرســـنال را از دست داده 
بود، پیشـــنهاد داد اما خبر رســـید همســـرش 
جنیفر داد تمایلـــی به این انتقال ندارد. ســـم 
آلردایـــس ســـرمربی وقت اورتون هـــم در این 
مورد گفت: »ژیـــرو نمی خواهد لنـــدن را ترک 
کند. این خیلی مهم اســـت که همسر شما چه 
می گوید. به طور طبیعی آنها رئیس هســـتند. 
این را با تجربـــه ام می گویم.« جالب اینکه این 
مهاجم فرانســـوی بعد از ترک توپچی ها هم در 

لندن ماند تا برای چلسی بازی کند.
اینها همه اخباری غیررســـمی از تأثیر همسران 
فوتبالیســـت ها روی آنها در انتخاب های شان 
اســـت ولـــی در ایـــران ایـــن موضـــوع جنبه ای 
نیمه رســـمی به خود گرفته. چـــرا که می بینیم 
همســـران تعـــدادی از بازیکنـــان در صفحات 
شخصی شـــان در فضای مجازی، در این باره با 
پست و اســـتوری اظهارنظر می کنند و یا برخی 
دیگر از اعضای خانواده مانند برادر بازیکن درباره 
قرار گرفتن او در لیست مازاد موضع می گیرند. 
این تأثیر گذاری در این فصل از نقل و انتقالات 
هم شدت بیشـــتری به خود گرفته و بازیکنان 
درباره رفتن به تیم یا شهر دیگر می گویند: »هر 

چه همسرم بگوید!«

مدتیاست
کهگزینه

دیگریهمدر
تصمیمگیری
فوتبالیستها
درانتخاب

تیمآیندهشان
بسیارمؤثر
استوآن
همسران
ویابعضاً

خانوادههای
آنهاهستند

گزارش ویژه

فضای مجازی

مدتی  از  که  طارمی  مهدی 
فصل  شت  نو سر پیش 
آینده اش را مشخص کرده و 
قراردادش با باشگاه اینتر را 
امضا کرده بود، روز گذشته با 
انتشار یک پست از هواداران 
تیم پرتغالی خداحافظی کرد 
تا رسماً آماده سلامی تازه به 

سری A شود.
 مهدی طارمی در این پست 
احساسی نوشت: »متأسفانه، 
آخرین فصل حضورم در پورتو 
به پایان می رسد، می خواهم 
و  هم تیمی ها   ، ن بیا مر ز  ا
همه اعضای کادر پورتو برای 
تلاش های بی وقفه شان تشکر 
کنم. به هواداران پورتو، شما 
من  و  هستید  خاص  قعاً  ا و
بسیار سپاسگزارم که فرصت 
پوشیدن این پیراهن و بازی در 
این باشگاه بزرگ را داشته ام. 
ما چهار فصل فوق العاده را 
بدون  که  گذراندیم  هم  با 
شک اوج دوران حرفه ای من 
بود. ما با هم پیروز شدیم و با 
هم شکست خوردیم و هرگز 
خاطرات خوش قهرمانی در 
لیگ برتر و جام های پرتغال 
 . کرد هم  ا نخو ش  مو فرا ا  ر

هم  با  را  موفقیت ها  این  ما 
واحد  باشگاه  یک  به عنوان 
خود  من  آوردیم.  دست  به 
نم  ا می د نس  ش شا خو ا  ر
مثل  جایی  در  توانستم  که 
استادیوم دراگائو بازی کنم. 
حمایت بی وقفه و بی قید و 
شرط شما، شور و شوق و جو 
فراموش نشدنی ای که در هر 
همیشه  کردید،  ایجاد  بازی 
دراگائو  بود.  خواهد  من  با 
همیشه خانه من خواهد بود. 
تعلق  حس  من  به  اینکه  از 
و خانواده دادید، متشکرم. 
شما همیشه جایگاه ویژه ای 
در قلب من خواهید داشت. 

با قلبی سنگین و احساسی 
باشگاه  این  از  نوستالژیک 
جدا می شوم، اما همچنین با 
احساس وظیفه ای که در این 
۴ سال که با هم گذراندیم، 
گرفتم.  کار  به  را  توانم  همه 
ت  لحظا و  ه  یژ و ت  ا طر خا
فوق العاده بسیاری را با خود 
خواهم برد، چه در داخل و چه 
ج از میدان. برای من  در خار
افتخار بزرگی بود که بخشی از 
خانواده پورتو باشم و برای همه 
در این باشگاه آرزوی موفقیت 
طرفدار  همیشه  من  دارم. 
ما،  مثل  بود.  خواهم  پورتو 

یکی از ما. ما پورتو هستیم.«

طارمی:همیشه طرفدار پورتو خواهم بود

تونی استار، بازیگر نقش 
هوملندر در سریال معروف 

 ،The Boys  و محبوب
استوری جالبی را منتشر 

و به شباهت ژست های 
خود با کریستیانو رونالدو 
پرداخته است. هوملندر، 

آنتاگونیست )ضد قهرمان( 
مجموعه کمیک و سریال 

The Boys است که رهبری 

گروهی از ابرقهرمانان را بر 
عهده دارد. 

کریستیانو رونالدو یا هوملندر؟

ترکیه در مرحله یک هشـــتم رقابت های یورو ۲۰۲۴ 
بـــه مصاف اتریش رفت و موفق شـــد بـــا نتیجه ۲-۱ 
برابـــر این تیم به پیروزی برســـد و مجـــوز حضور در 
جمع هشـــت تیم برتر این مســـابقات را به دســـت 
آورد کـــه اتفـــاق بزرگـــی بـــرای این تیم به حســـاب 
می آیـــد. آنها بایـــد در مرحله یک چهـــارم نهایی به 
مصـــاف هلند برونـــد و امیدوارند بتواننـــد این تیم 
را هم از ســـر راه بردارند و به نیمه نهایی برســـند اما 
پیـــش از آن نیـــاز داشـــتند که یک جشـــن مفصل 
و فوق العـــاده برای دســـتاوردی کـــه حاصل تلاش 

ســـتاره های این تیم اســـت برگـــزار کنند.
یکـــی از اعضای تیم ملی ترکیه روز پس از بازی برابر 
اتریش با یک رســـتوران در هانوفـــر تماس گرفته و 
درخواســـت جالبی را مطرح کرده است. مدیر این 
رســـتوران در ایـــن باره به بیلد گفت: »من تماســـی 
از ســـوی کســـی داشـــتم کـــه خـــودش را مدیر تیم 
ملی ترکیـــه معرفی کرد و ســـفارش ۳۰۰ عدد کباب 

برای ســـه ســـاعت بعد را داد. چنین چیـــزی باورم 
نمی شـــد. آنهـــا همـــه را دعوت کـــرده بودنـــد. این 
جمـــع شـــامل ۱۵۰ نفر بـــود. آنها همـــه اعضای تیم 
به علاوه نیروهـــای امنیتی، پلیس، کارمندان هتل 
و همـــه را دعوت کـــرده بودند. بازیکنـــان لحظات 
خوبـــی را ســـپری کردنـــد و حتـــی یکی از آنها ســـه 
کبـــاب خورد اما نمی گویم چه کســـی. ایـــن یک راز 
برای رســـتوران ماست. بیشـــتر از صد کیلو گوشت 
مصـــرف کردیـــم تا این ســـفارش را آمـــاده کنیم. ما 
ایـــن کباب ها را با بیشـــترین ســـرعت ممکن آماده 
کردیم. برای بیشـــتر از ســـه ســـاعت و نیم در حال 
پختن و ســـرو کردن این تعداد کبـــاب تازه بودیم.«

بازیکنـــان تیم ملـــی ترکیه پس از خـــوردن این ۳۰۰ 
کبـــاب تصمیـــم گرفتند کـــه این لطف رســـتوران و 
کارمندانـــش را جبران کنند و پیراهنی که از ســـوی 
همـــه بازیکنـــان امضا شـــده بـــود را به آنهـــا هدیه 

. ند کرد

در حالی که به نظر می رســـید کریستوف بومگارتنر 
از اتریـــش با یک ضربه ســـر تماشـــایی در لحظات 
پایانی می تواند بازی با ترکیه را به تســـاوی بکشـــاند 
اما این مرت گونوک بود که با شـــیرجه ای به ســـمت 
راســـت دروازه، توپ را به نحوی شـــگفت انگیز دفع 
و ترکیـــه را در یکـــی از بهتریـــن بازی هـــای این دوره 
از مســـابقات یـــورو ۲۰۲۴، پیروز میـــدان کرد. ماهر 
گونـــوک، پـــدر دروازه بان ترکیـــه و مربـــی فوتبال، 
در گفت وگـــو بـــا روزنامه حریـــت دراین بـــاره گفته 
اســـت: »وضعیت و عملکرد پســـرم در زمین در آن 
لحظـــه آخر مرا خوشـــحال کرد. شـــاید دعای تمام 
هـــواداران فوتبال به همراه من، مانع از گل شـــدن 

شد.« توپ  آن 
خود مرت گونـــوک نیز از دعای هـــواداران ترکیه ای 

ابـــراز قدردانـــی کـــرده بـــود. او پس از بـــازی مقابل 
اتریـــش گفته بـــود: »این یـــک پیروزی بـــزرگ بود. 
از همـــه کســـانی کـــه بـــرای ما دعـــا کردند تشـــکر 

می کنـــم، هنـــوز راه زیـــادی در پیـــش داریم.«

جشن صعود ترکیه با ۳۰۰ کباب
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مرحله یک  چهارم نهایی
 شنبه ۱۶ تیر

۱۹:۳۰  ................................... انگلیس - سوئیس
۲۲:۳۰  .......................................... هلند - ترکیه

 نیمه نهایی
سه شنبه ۱۹ تیر

۲۲:۳۰  ................................. بازی اول نیمه نهایی
 چهارشنبه ۲۰ تیر

بازی دوم نیمه نهایی.................................  ۲۲:۳۰
 فینال

یکشنبه ۲۴ تیر
۲۲:۳۰  .......................... برنده بازی های نیمه نهایی

برنامه بازی های یورو

 شنبه ۱6 تیر ۱۴۰۳  ۲9 ذیحجه ۱۴۴۵ 
  سال بیست و هشتم  شماره ۷۵9۷

نشـــان داد. او تـــا آخر تســـلیم نمی شـــود.«بود. ایـــن گل بار دیگر کیفیت او را به خوبی داد. واقعـــاً کاری که جود کـــرد، باورنکردنی از جود بـــرای گلی که زد ممنونـــم، او نجاتم به بچه ام شـــیر بدهم. پس به همین خاطر »فکـــر می کردم 30 ثانیه دیگـــر باید در خانه لحظات پایانی بازی مقابل اسلواکی گفت: دیلی اســـتار در مـــورد گل جـــود بلینگام در است. او با لحنی طنزگونه در مصاحبه ای با انگلیس از جود بلینگام تعریف و تمجید کرده فیل فودن، ســـتاره باشگاه منچسترسیتی و 

فودن و فکر شیر دادن به بچه 
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روبرت آندریش هافبک ژرمن ها در تمرینات 
تیم ملی آلمان و پیش از تقابل حســـاس با 
تیم ملی اســـپانیا در یک چهارم نهایی یورو 
2024، با مـــدل و رنگ مـــوی عجیبی دیده 
شـــد و او موهـــای خـــود را به رنـــگ پیراهن 
دوم ایـــن تیم درآورده اســـت .عجیب اینکه 
آندریـــش اخیـــراً در یـــک مصاحبـــه گفتـــه 
بـــود: »من عاشـــق خـــوردن کرم هســـتم، 
آنهـــا منبـــع خوبـــی از پروتئین هســـتند!«

مدل موی عجیب آندریش


